
PROTOKÓŁ NR LVI/2021 
z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
z dnia 29 grudnia 2021 r. 

  
Z uwagi na pandemię obrady odbyły się w trybie stacjonarno-zdalnym w Urzędzie 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. Jana Głogowskiego 3/5, rozpoczęły się o 
godz. 12.08. 
 
W sesji udział wzięli: 
 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b  
do protokołu) 

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

4. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

5. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

6. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 
 

Nieobecni radni: Kamil Kutryba, Daniel Strojny. 
 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – 

stwierdzenie quorum: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Otwieram LVI (56) sesję Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego. Za chwilę dokonam sprawdzenia listy obecności, by się 
przekonać, czy posiadamy wymagane kworum,  
by podejmować prawomocne uchwały. Ja odczytuję Państwa z listy, a Państwo 
potwierdzają swoją obecność. Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 
Radna R. Duda – Renata Duda, obecna.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 
Radny M. Giemza – Marek Giemza, obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, obecny, dzień dobry Państwu.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry. Łata Mariusz. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 
Radna G. Maj – Dzień dobry, Grażyna Maj, obecna.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. Marzec Marcin. 
Morycińska Bożenna.  
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, obecna. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Arona nie ma. Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, obecna.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, obecna. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, obecny. Witam Państwa bardzo serdecznie, 
dzień dobry. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. 
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. Woźnicka-Kuzdak Marta 
– obecna. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik, Karol. 
Radny K. Wójcik – Wójcik Karol, obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. Jeszcze nie ma. Zawadzki 
Artur? 
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, obecny. Przepraszam, ale jeszcze miałem tutaj 
pewną rzecz w pracy i nie słyszałem, że tak powiem, że jestem wzywany. Tak, że 
jestem obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, na podstawie listy 
obecności stwierdzam, że posiadamy wymagane kworum, by podejmować 
prawomocne uchwały. Witam serdecznie Radnych Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego, witam Prezydenta Miasta – Pana Jarosława Górczyńskiego, witam 
Wiceprezydentów Miasta: Panów Piotra Dasiosa i Pana Dominika Smolińskiego, 
witam Sekretarz Miasta – Annę Niedbałę, Skarbnika Miasta – Sławomira Kijaka oraz 
wszystkich Państwa przybyłych na obrady dzisiejszej sesji, a także internautów, 
którzy śledzą nasze obrady sesji online.  
Szanowni Państwo! Jak zwykle informacje na wstępie, a więc pierwsza odnośnie 
ochrony danych osobowych. Pamiętamy o tym, że jeśli podajemy  
w trakcie wypowiedzi swoje imię, nazwisko, adres to sesja jest, są przetwarzane te 
dane osobowe, jednakże nie jest od nas potrzebna zgoda na to, by były to dane 
przetwarzane, bo my jesteśmy osobami publicznymi, więc ta zgoda nie jest 
wymagana. Natomiast jeśli Państwo podają w swoich wypowiedziach nazwiska, 
adresy osób trzecich – pamiętajcie o tym, że musicie mieć od nich upoważnienia, by 
takie dane podawać. To jest jedna informacja.  
Druga informacja dotyczy, dotyczy dostępności cyfrowej stron internetowych  
i innych aplikacji mobilnych podmiotów publicznych, gdzie wszystkie materiały 
publikowane są na stronach samorządu terytorialnego i są one przystosowane dla 
osób niepełnosprawnych.  Zgodnie z aktami prawnymi, czyli dyrektywą Parlamentu 
Europejskiego i Rady Europy z 26 października 2016 r., nagrania obrad sesji Rady 
Miasta są uzupełniane o napisy dla osób niesłyszących.  
Jeszcze jedna informacja, proszę Państwa, o tej szczególnie dzisiaj pamiętajmy 
podczas obrad sesji, że zgodnie z § 89 pkt 6 Statutu Gminy, radni zwracają się do 
przewodniczącego obrad o udzielenie głosu, a nie do siebie nawzajem.  
To jest jedna uwaga. Ale jeszcze uwaga ważniejsza, że radny może zabrać głos  
w dyskusji, w tym samym punkcie obrad – dwukrotnie. Więc proszę o tym pamiętać, 
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bo będę starała się pilnować tego i proszę wypowiedzi tak formułować, by kończyły 
się konkretnymi wnioskami. To tyle dla porządku.  
 

Ad II/Przedstawienie porządku obrad: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I przechodzimy teraz do realizacji 
porządku obrad naszej sesji. Czy do porządku obrad sesji są uwagi? Nie widzę. 
 
Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 
 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 
quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia  
29 listopada 2021 r. 

IV. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) przyjęcia stanowiska dotyczącego poparcia dla polskich służb mundurowych 
strzegących granic Rzeczypospolitej Polskiej, 

2) zatwierdzenia rocznego planu kontroli oraz preliminarza wydatków Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 2022 r., 

3) dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli,  
4) Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2022-2027, 
5) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat,  
jak również trybu ich pobierania, 

6) nadania nazwy drodze wewnętrznej, 
7) zbycia części nieruchomości, 
8) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin 

wchodzących w skład aglomeracji Ostrowiec Świętokrzyski przy realizacji 
zadania polegającego na zmianie obszaru i granic aglomeracji Ostrowiec 
poprzez wyłączenie terenów przynależnych do Gminy Kunów oraz poprzez 
wyłączenie części terenów przynależnych do Gminy Ćmielów, 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2021 r., 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021 – 2029, 

11) uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2022 r., 
12) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata  

2022–2029, 
13) ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego – 

Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim,  
14) udzielenia dotacji celowej dla Gminy Bodzechów, 
15) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 

 

V. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach. 
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VI. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 3 grudnia do  
20 grudnia2021 r. 

VII. Sprawy różne. 

VIII. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 

Ad III/Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 29 listopada 2021 r.: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie przechodzimy  
do punktu III naszego porządku obrad: przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego z 29 listopada br. Protokół oczywiście otrzymaliśmy 
drogą mailową, bądź też był dostępny w biurze Rady Miasta.  
Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi bądź zapytania do protokołu? Nie widzę, w 
takim razie przechodzimy do głosowania protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego z dn. 29 listopada 2021 r. Głosujemy: Choinka Stanisław, 
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. Nie widzę Strojnego. 
Woźnicka-Kuzdak Marta. Jest za. Wójcik Karol. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy, nie ma. I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że protokół przyjęliśmy 
jednogłośnie. A więc w tym momencie zakończyliśmy punkt trzeci porządku obrad. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego z dnia 29 listopada 2021 r.(imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Ad IV/Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do punktu czwartego – 
Podjęcie uchwał w sprawach. Jako pierwszy projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
stanowiska dotyczącego poparcia dla polskich służb mundurowych 
strzegących granic Rzeczypospolitej Polskiej. Tu dwa zdania wyjaśnienia. Otóż 
ten projekt uchwały wpłynął zarówno na moje ręce 9 grudnia zarówno z Komitetu 
KWW Jarosława Górczyńskiego, jak też z Klubu Radnych PiS. Ponieważ te dwa 
projekty uchwał się nieco różniły, natomiast w głównej treści były bardzo zbieżne, 
więc spotkaliśmy się, ja się spotkałam z przewodniczącymi klubów i ustaliliśmy 
wspólną treść. Stąd dzisiejszy projekt uchwały jest wspólnie uzgodniony przez oba 
kluby i będziemy ewentualnie go głosować. Więc projekt tej uchwały był opiniowany 
przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę przewodniczących poszczególnych 
komisji o przedstawienie nam opinii Komisji. Przewodniczący Komisji ds. Rodziny. 
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani  Przewodnicząca! Panie 
Prezydencie! Państwo Radni! Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała 
omawiany projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Strategii  
i Rozwoju Miasta. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodniczący Komisji 
Samorządowej. Nie słychać Włodzimierza Sajdy. 
Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Komisja Samorządowa 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 
Wychowania, Kultury i Sportu. 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Komisja 
Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Budżetu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Szanowni 
Państwo! Komisja Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę, wobec powyższego przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego poparcia 
dla polskich służb mundurowych, strzegących granic Rzeczypospolitej Polskiej. 
Głosujemy: Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 
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Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 
Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca, ja do tej pory jako współautor tej uchwały, 
byłem oczywiście za tą uchwałą, ale gdy widzę, że za tą uchwałą  
w sprawie poparcia dla służb mundurowych, głosują, głosuje Radny, który jeszcze 
niespełna rok temu znieważył mundur polskiego policjanta wykonującego służbowe 
obowiązki, proszę zanotować odpowiedź: Mariusz Łata – nie biorę udziału w 
głosowaniu. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Ja się wstrzymam, zmieniam zdanie, bo na jednej z komisji 
byłem za. Przemyślałem gruntownie sprawę. Uważam, że ta uchwała niewiele tak 
naprawdę wnosi, nic za nią konkretnego nie idzie. Stąd też wstrzymuję się od głosu.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz.  
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. 
Radny K. Stelmasik – Przy moim nazwisku, proszę zanotować, że wstrzymuję się od 
tej uchwały. Szacunek do munduru mam, jednakże uważam, że nie ma potrzeby 
przez miasto podejmowania takiej uchwały. Miałem w rodzinie dwóch żołnierzy, w 
tym jednego służącego w Syrii – tak, że wiem coś na ten temat. Tak, że ja się 
wstrzymuję. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za, chociaż muszę powiedzieć,  
że podzielam to, co powiedział Radny Marcin Marzec. Niemniej jednak jestem za tą 
uchwałą. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy – nie ma. I Zawadzki, Artur. 
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, stwierdzam,  
że przy 16 głosach za, 3 wstrzymujących i jeden był przeciw… Nie brała udziału w 
głosowaniu, tak? Więc jest 16 głosów za i 3 wstrzymujące, więc uchwałę przyjęliśmy.  
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Radni RM 16 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy 3 głosach 
wstrzymujących podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia stanowiska dot. poparcia dla 
polskich służb mundurowych strzegących granic Rzeczypospolitej Polskiej (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/163/2021 – załącznik nr 4 do protokołu. 
 
2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały  
dotyczący zatwierdzenia rocznego planu kontroli preliminarza wydatków 
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2022. 
Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę 
przewodniczących kolejno o zabieranie głosu i podawanie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny. 
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja 
ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Strategii  
i Rozwoju Miasta. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodniczący Komisji 
Samorządowej.  
Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Komisja Samorządowa 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 
Wychowania, Kultury i Sportu.  
Przewodniczący Komisji Edukacji Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata –  Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Budżetu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
dot. zatwierdzenia rocznego planu kontroli i preliminarza wydatków Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2022. Przystępujemy do 
głosowania: Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
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Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Arona nie ma. Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojnego nie ma. Woźnicka-Kuzdak 
Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrony Jerzego, nie ma. I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że ten projekt uchwały 
podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznego planu 
kontroli preliminarza wydatków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego na rok 2022 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  5 
do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/164/2021 – załącznik nr 6  do protokołu. 
 
 
3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały  
dotyczący dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli. Projekt 
uchwały był opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu oraz 
Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie nam opinii 
komisji. Jako pierwszy zabierze głos Przewodniczący Komisji Edukacji. 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 
Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
uwagi bądź pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego… Andrzej Pałka, 
proszę o zabranie głosu. 
Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Mili Goście! Szanowni 
Internauci! No i Koleżanki, Koledzy Radni! Ja chcę podkreślić jedno, że cieszy, że 
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taka forma dofinansowania zawodowego nauczycieli jest uzgadniana z dyrektorami 
wszystkich placówek. Myślę, że to oni najlepiej wiedzą, kto jest potrzebny, komu się 
wskazuje, żeby jeszcze zdobył kolejną formę doskonalenia zawodowego albo kolejne 
uprawnienie, żeby szkoła mogła funkcjonować bardzo dobrze. Dziękuję bardzo. 
Myślę, że też wielkie słowa podziękowania również dla Pana Naczelnika Jana 
Malinowskiego. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 
głosu Radną Grażynę Maj. 
Radna G. Maj – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowna Rado!  
Ja może tylko dodam, bo podzielam głos Pana Radnego Pałki, że rzeczywiście 
świetnie, że dyrektorzy dbają o dokształcanie nauczycieli, ale chciałabym 
powiedzieć, że i to też mówiłam na posiedzeniu Komisji, że zmieniło się prawo 
oświatowe, które np. dla nauczania początkowego i wczesnoszkolnego wymaga, aby 
nauczyciel kształcił się w trybie stacjonarnym, a nie w trybie zaocznym,  
a nie w trybie, przepraszam – studiów podyplomowych. Więc powtarzam propozycję 
moją, że może należałoby rozszerzyć formy dokształcania, za które są 
dofinansowania dla nauczycieli. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  
z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Proszę, Panie Prezydencie.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 
Szanowni Internauci! Drodzy Goście! Zgadzam się z głosem Pani Radnej i chciałbym 
tu podkreślić, że mimo takiej niepewności, co do przyszłego roku, byłbym za tym, aby 
rozszerzyć takie formy dofinansowania, bo ciągle mówimy o jednej rzeczy, chcąc 
zabezpieczyć swoją przyszłość, musimy bardzo mocno zainwestować w oświatę. A 
oświata to nie tylko nasi uczniowie, ale przede wszystkim też nauczyciele, 
pedagodzy. Stąd, oprócz tych działań, które do tej pory realizujemy, wspierając 
nauczycieli, jestem otwarty i tutaj taki wniosek Pani Radnej Grażyny Maj, jak 
najbardziej słuszny. Dziękuję. Zrobimy konsultacje z dyrektorami, zobaczymy jak to 
wygląda. Jestem za tym, żeby bardzo mocno inwestować w tą oświatę. Tylko w ten 
sposób możemy zadbać o przyszłość naszą i o lepszy byt naszych najmłodszych. 
Więc bardzo dziękuję za ten głos. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Marek Giemza, proszę  
o zabranie głosu.  
Radny M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Ja mam takie 
pytanie, czy te maksymalne kwoty dopłat dla nauczycieli za semestr dodatkowych 
tutaj kwalifikacji, nauczania jest ustalane przez gminę, czy wynika z ustawy? Dlatego, 
że patrząc na dzisiejsze ceny opłat na semestr studiów nie są zbyt wysokie kwoty. 
Nie wiem, czy to wystarczy na pokrycie studiów. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Nie widzę. Mateusz Czeremcha, proszę o zabranie głosu. 
Radny M. Czeremcha – Dzień dobry. Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! 
Panowie Prezydenci! Zaproszeni Goście! Szanowni Internauci! Popieram  
w 100% głos Pana Prezydenta, że należy inwestować w edukację, rozwój dzieci i 
młodzieży. Natomiast dotychczasowa praktyka no, Gminy Ostrowiec jest sprzeczna z 
tymi słowami, ponieważ w rankingu gmin regionu świętokrzyskiego, Gmina Ostrowiec 
Świętokrzyski zajęła 90 miejsce na 101 gmin, jeśli chodzi o nakłady na oświatę i 
wychowanie oraz opiekę nad dziećmi do lat 3. Tak, że no jest jeszcze bardzo wiele 
do zrobienia. I te nakłady ogólnie promowane na oświatę powinny być większe. 
Dziękuję bardzo. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Ktoś z Państwa jeszcze 
chciałby zabrać głos? Dziękuję. Czy Pan Prezydent chciałby zabrać głos?  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Uzupełniając wypowiedzi Państwa. Myślę, że 
szczegóły Pan Naczelnik Jan Malinowski. Takie oferty dostaliśmy z naszej uczelni, 
ale nic nie stoi na przeszkodzie, żeby zawsze te kwoty w innych miejscach były inne. 
I tak, jak Radny Marek Giemza zauważył, niestety, to co dzisiaj jest "x" – jutro już 
może być nieaktualne, bo trzeba do tego dołożyć 20, 30, 40%, bo nie nadążamy za 
tymi drożejącymi rzeczami, które na naszych oczach się dzieją, ale może szczegóły 
Pan Naczelnik Malinowski.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych – J. B. Malinowski – Pani 
Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie Prezydencie! Więc ustalając kwoty 
dofinansowania za poszczególne formy kształcenia, oczywiście monitorowaliśmy 
sytuację tutaj na rynku edukacyjnym, no i pozyskałem z naszej lokalnej uczelni ofertę 
studiów podyplomowych. To jest akurat 30 kierunków, specjalności i te kwoty 
zaczynają się od kwot poniżej 1200 zł. A więc, wydaje nam się, że ta kwota, która 
jest, jest adekwatna do tych potrzeb, które są. Ale oczywiście, tak jak powiedział Pan 
Prezydent wcześniej, jeżeli były takie tutaj sugestie, głównie jeżeli chodzi o 
dyrektorów, to możemy, czy jesteśmy w stanie, oczywiście te kwoty podnieść. Ale 
patrząc na te studia podyplomowe, które są oferowane dzisiaj głównie przez internet, 
to te ceny jakby odpowiadają kwocie, która tu jest zaproponowana. Natomiast, 
chciałem się jeszcze odnieść, jeżeli mogę króciutko tutaj do rozszerzenia tych form 
kształcenia o te studia magisterskie. Faktycznie, przepisy się zmieniły. Ja mówiłem o 
tym na komisji. Studia, jeżeli chodzi o nauczycieli edukacji wczesnoszkolnej i 
przedszkolnej, od 2 lat to mogą być tylko i wyłącznie studia jednolite, dzienne, 
pięcioletnie. No, my mówimy tutaj o dofinansowaniu form kształcenia. Trudno mi 
sobie wyobrazić, żeby ktoś, kto jest już czynnym nauczycielem, podejmował studia 
dzienne, pięcioletnie, ażeby zdobyć kolejną specjalność. Tutaj, jeżeli chodzi o tą 
konkretną specjalność, studia podyplomowe, jest to skierowane do tych osób, które 
ewentualnie w tym roku jeszcze kończą już rozpoczęte studia podyplomowe o 
specjalności edukacja przedszkolna i wczesnoszkolna. Także jesteśmy otwarci na 
propozycje, jeżeli będzie taka potrzeba, będziemy reagować. To, co Państwo mają w 
uchwale, w załącznikach, wszystko zostało uzgodnione z dyrektorami i wynika z ich 
propozycji. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? 
Nie widzę. Andrzej Pałka, proszę o zabranie głosu. 
Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, Koledzy 
Radni! Mili Goście! Podzielam to, co Pan Naczelnik przed chwileczką wyjaśnił, bo w 
tym duchu moja wypowiedź była pierwsza. Przecież to tak to wygląda, bo ja 
rozumiem, że był czas, kiedy trzeba było – miał niepełne wykształcenie i rozpoczął 
pracę. Dzisiaj wymagania prawa budowlanego – przepraszam - prawa oświatowego 
są takie, że musi mieć już te pełne wykształcenie magisterskie, ale formy 
podyplomowe jeszcze nikt z prawa oświatowego nie wykreślił. I dlatego w tym duchu 
to powiedziałem. Dziękuję, że to jest uzgadniane, jeszcze raz powtórzę, z 
dyrektorami, którzy najlepiej wiedzą, jakie są ich potrzeby. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Martę Woźnicką-
Kuzdak o zabranie głosu.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie!  
Ja chciałam się odnieść ad vocem do wypowiedzi Pana Mateusza Czeremchy. 93 
miejsce w kwestii środków przeznaczonych na opiekę nad dziećmi do lat 3, jeśli 
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dobrze zrozumiałam. Należałoby chyba podkreślić, że to nie należy do obowiązków 
gminy. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby? 
Proszę Radny Mateusz Czeremcha. 
Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Być może zostałem nieprecyzyjnie 
zrozumiany. Te nakłady, o których mówiłem i 90 miejsce Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski, dot. nakładów na oświatę, wychowanie i opiekę nad dziećmi do lat 3. I 
te wszystkie 3 działania wchodzą w zakres kompetencji gminy. No, z tego przede 
wszystkim oświata i wychowanie. I tutaj 90 miejsce, no nie napawa dumą. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przechodzimy  
do głosowania projektu uchwały dot. dofinansowania doskonalenia zawodowego 
nauczycieli. Głosujemy: Choinka Stanisław.  
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem… 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie dofinansowania doskonalenia 
zawodowego nauczycieli (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  7 do 
protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/165/2021 – załącznik nr 8 do protokołu. 
 
4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 
uchwały dotyczącej Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022-2027. Projekt uchwały był 
opiniowany przez Komisję ds. Rodziny oraz Komisję Samorządową Rady Miasta. 
Proszę Przewodniczących Komisji o podanie nam opinii komisji. Proszę 
Przewodniczącego Komisji ds. Rodziny.  
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja 
ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Wiceprzewodniczący Komisji 
Samorządowej. 
Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 
Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Proszę Radną Renatę Dudę. 
Radna R. Duda – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! 
Szanowna Rado! Ja tu z tabeli nr 7 wyczytałam, że w 2020 roku liczba udzielonych 
porad wynosiła 398. Chciałam prosić o udzielenie informacji - ilu obecnie jest 
zatrudnionych psychologów dla osób dorosłych i dla dzieci, i czy ta liczba jest 
obecnie wystarczająca, jeśli chodzi o udzielenie takiej pomocy. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  
z Państwa Radnych chciałby zapytać o coś? Nie widzę. W takim razie prosiłabym o 
odpowiedź, jeśli to jest możliwe.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Szczegółowe informacje 
Naczelnik Jan Malinowski i Pani Dyrektor Magdalena Salwerowicz. Natomiast, ja 
mogę powiedzieć, że podjęliśmy decyzję, aby rozszerzyć i aby zwiększyć liczbę osób 
o specjalności psychologia, psychiatria w naszych placówkach oświatowych. Jest 
decyzja i takie osoby w dwóch naszych przedszkolach znalazły zatrudnienie. 
Zakładam również, że w przyszłym roku, od nowego roku szkolnego też zwiększymy 
takie etaty. To wynika z pandemii. To wynika z sytuacji, kiedy te dzieci na tym 
zdalnym nauczaniu, no to zdalne nauczanie, żeby tak najbardziej dyplomatycznie to 
wyrazić, nie jest właściwym nauczaniem i w szczególności w klasach najmłodszych 
stanowi to duży problem i to się później przynosi. Oby się nie przenosiło na życie 
dorosłe. Życie ma się tylko jedno, nie jak w grach komputerowych, że jest 2, 3 czy 4 i 
o tym musimy mówić. Myślę, że kontaktów ludzkich nikt nie zastąpi. Natomiast, w 
wielu domach, w wielu rodzinach taki problem występuje i mamy tą świadomość  
i stąd takie decyzje. Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby z 
Państwa o coś dopytać? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  
do głosowania projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 
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Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy  
w Rodzinie na lata 2022-2027. Głosujemy: Choinka Stanisław.  
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 
lata 2022-2027  (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  9 do protokołu). 
  
Patrz uchwała Nr LVI/166/2021 – załącznik nr 10  do protokołu. 
 
 



14 

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 
uchwały dotyczącego szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, 
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwalniania od dopłat, jak również trybu ich pobierania. Projekt uchwały był 
opiniowany przez Komisję ds. Rodziny, Komisję Samorządową oraz Komisję 
Budżetu. Proszę teraz Przewodniczących Komisji o przedstawienie nam opinii 
komisji. Jako pierwszy zabierze głos Przewodniczący Komisji ds. Rodziny. 
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja 
ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Wiceprzewodniczącego 
Komisji Samorządowej. 
Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 
Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Przewodniczącego 
Komisji Budżetu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Proszę Radnego Marcina Marca o zabranie głosu. 
Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie 
Prezydenci! Szanowni Państwo Radni! Ja mam takie pytanie, mianowicie  
w uzasadnieniu tej uchwały czytamy, że: "z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi świadczy usługi konsorcjum 
firm.” Tam są firmy wymienione jakie, itd. I moje pytanie tylko tak celem, jak gdyby 
dowiedzenia się jak to w praktyce wygląda. Mam rozumieć, że tylko siłami Ośrodka 
Pomocy Społecznej są realizowane właśnie te usługi specjalistyczne dla osób z 
zaburzeniami, a pozostałe wszystkie usługi opiekuńcze mamy zlecone temu 
konsorcjum na zewnątrz? Czy mamy też dział własnych usług, a tylko część tych 
usług jest zlecana, a część robią pracownicy MOPS-u. Jak to wygląda?  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zabrać głos? Proszę więc o odpowiedź w tym temacie, czy jest Pani 
Dyrektor?  
Wiceprezydent Miasta – P. Dasios – Pani Przewodnicząca! Szanowni Radni! Jest z 
nami, wprawdzie online, Pani Dyrektor MOPS-u, Pani Magda Salwerowicz i ona 
udzieli odpowiedzi.  
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – M. Salwerowicz – Witam 
Państwa serdecznie. Jak powiedział Pan Radny Marzec – tak właśnie jest. Usługi dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi wykonujemy sami. Mamy w ramach działu usług 
opiekuńczych, natomiast usługi z ustawy, usługi podstawowe oraz specjalistyczne 
usługi zlecamy na zewnątrz. Przez 3 ostatnie lata również w ramach projektu 
realizowaliśmy usługi asystenta osoby niepełnosprawnej. Też realizowaliśmy to w 
ramach.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  
z Państwa chciałby dopytać? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania 
projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
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psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania. Głosujemy: Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę podjęliśmy 
jednogłośnie. 
  
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwalniania od dopłat, jak również trybu ich pobierania (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 
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Patrz uchwała Nr LVI/167/2021 – załącznik nr 12 do protokołu. 
 
6) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczący 
nadania nazwy drodze wewnętrznej. Ta nazwa to "Kameralna". Projekt uchwały był 
opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Samorządową 
Rady Miasta. Proszę Przewodniczących Komisji o podanie nam opinii komisji. Proszę 
Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Wiceprzewodniczącego Komisji 
Samorządowej.  
Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! 
Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania do 
projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały dot. nadania 
nazwy drodze wewnętrznej. Nazwa ta to "Kameralna". Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Wstrzymuje się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 



17 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Uchwałę podjęliśmy przy  
19 głosach "za" i jednym głosie "wstrzymującym". 
 
Radni RM przy 19 głosach za, braku głosów przeciwnych i przy 1 głosie 
wstrzymującym podjęli uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej  
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  13 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/168/2021 – załącznik nr 14 do protokołu. 
 
7) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
zbycia części nieruchomości o pow. 0,290 ha, położonej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim przy ul. Tomaszów. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 
Strategii i Rozwoju Miasta. Więc proszę Przewodniczącego o podanie nam opinii 
komisji.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały w 
sprawie zbycia części nieruchomości o powierzchni 0,290 ha, położonej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim przy ul. Tomaszów. Przystępujemy do głosowania: Choinka 
Stanisław.  
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
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Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, proszę Państwa,  
że tę uchwałę również podjęliśmy jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia części nieruchomości 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15  do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/169/2021 – załącznik nr 16 do protokołu. 
 
8) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały  
dotyczy zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania 
Gmin wchodzących w skład aglomeracji Ostrowiec Świętokrzyski przy 
realizacji zadania polegającego na zmianie obszaru i granic aglomeracji 
Ostrowiec Świętokrzyski poprzez wyłączenie terenów przynależnych do Gminy 
Kunów oraz poprzez wyłączenie części terenów przynależnych do Gminy 
Ćmielów. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta, 
a także Komisję Budżetu. Proszę więc Przewodniczących o podanie nam opinii 
komisji. Proszę Przewodniczącego Komisji Strategii.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Przewodniczącego 
Komisji Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Państwo Radni mają pytania  
do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
dotyczący zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania 
Gmin wchodzących w skład aglomeracji Ostrowiec Świętokrzyski przy realizacji 
zadania polegającego na zmianie obszaru i granic aglomeracji Ostrowiec 
Świętokrzyski poprzez wyłączenie terenów przynależnych do Gminy Kunów oraz 
poprzez wyłączenie części terenów przynależnych do Gminy Ćmielów. Głosujemy: 
Choinka Stanisław.  
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
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Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, proszę Państwa,  
że uchwałę tę również podjęliśmy jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład 
aglomeracji Ostrowiec Świętokrzyski przy realizacji zadania polegającego na zmianie 
obszaru i granic aglomeracji Ostrowiec Świętokrzyski poprzez wyłączenie terenów 
przynależnych do Gminy Kunów oraz poprzez wyłączenie części terenów 
przynależnych do Gminy Ćmielów (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 
17 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/170/2021 – załącznik nr 18  do protokołu. 
 
9) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały,  
zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na rok 2021. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu 
Rady Miasta. Proszę więc Włodzimierza Steca Przewodniczącego Komisji o zabranie 
głosu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 
2021. Choinka Stanisław.  
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil – nie ma. Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Łata, Mariusz jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 
Radny A. Pietruszka – Jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę podjęliśmy 
jednogłośnie. 
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021 (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/171/2021 – załącznik nr 20 do protokołu. 
 
10) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały,  
zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029. Projekt uchwały był oczywiście 
opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Włodzimierza Steca Przewodniczącego 
Komisji o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Szanowni 
Państwo! Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Jeśli nie, wobec tego głosujemy projekt uchwały zm. 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2021-2029. Głosujemy: Stanisław Choinka. 
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marzec Marcin, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 
Radny A. Pietruszka – Jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
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Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę podjęliśmy 
jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029 (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/172/2021 – załącznik nr 22 do protokołu. 
 
11) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały, dotyczy 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022. Pierwszy 
projekt budżetu na przyszły rok z uzasadnieniem otrzymaliśmy 24 listopada br. 
(załącznik nr 23 do protokołu). W materiałach na sesję dzisiejszą otrzymaliśmy 
uchwałę nr 143/2021 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
Kielcach z dnia 3 grudnia 2021 w sprawie opinii o projekcie budżetu na rok 2022 
(załącznik nr 24 do protokołu). Opinia Izby jest pozytywna. Projekt uchwały był 
opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta, a więc teraz będę prosiła 
Przewodniczących o przedstawienie nam opinii komisji. Przewodniczący Komisji ds. 
Rodziny. 
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja 
ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Strategii  
i Rozwoju Miasta. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodniczący Komisji 
Samorządowej. 
Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 
Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 
Wychowania, Kultury i Sportu.  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2022 
r. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 
Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Ja od razu 
oczywiście przedstawię opinię Komisji Budżetu w sprawie projektu budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na 2022 r. oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029. Myślę, że jest to odpowiedni 
moment, aby taką opinię przedstawić w związku z obydwoma projektami. W związku 
z przedstawionym projektem budżetu Gminy na 2022 r. Komisja Budżetu 
przeanalizowała niniejszy projekt budżetu, który zakłada: dochody budżetu Gminy na 
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kwotę 304 mln 358 tys. 329 zł i 80 gr. Wydatki budżetu Gminy na kwotę 326 mln 700 
tys. 600 zł i 80 gr. oraz planowany deficyt budżetu Gminy w wysokości 22 mln 342 
tys. 271 zł. Komisja zapoznała się z materiałami informacyjnymi oraz uzyskano 
wyjaśnienia od Skarbnika Miasta. Stwierdzono, że projekt budżetu został 
sporządzony zgodnie z prawem i ustawą o finansach publicznych. Należy zwrócić 
uwagę, że w tak ciężkim czasie pandemii, planowane realne dochody budżetu 
zapewniają finansowanie podstawowych i niezbędnych zadań oraz inwestycji 
realizowanych w naszej Gminie w 2022 r. Jednocześnie należy podkreślić, że po raz 
kolejny wysokość podatków od środków transportu oraz podatek od nieruchomości 
pozostaje po raz siódmy na tym samym poziomie. Co bardzo ważne w budżecie na 
2022 r. nie przewidziane jest żadne zadłużenie. Gmina Ostrowiec Świętokrzyski 
będzie jednym z niewielu miast w Polsce bez zadłużenia. Komisja Budżetu 
zapoznała się z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, tj. z 
pozytywną opinią o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2022 r., z 
pozytywną opinią o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029 oraz pozytywną opinią  
o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu. Komisja Budżetu po 
zapoznaniu się z opiniami Komisji Rady Miasta, wszystkie były pozytywne, oraz z 
ww. opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej, pozytywnie opiniuje przedłożony 
projekt budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2022 r. oraz projekt Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2022-2029 oraz wnosi o ich uchwalenie. Dziękuję 
bardzo. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Teraz poproszę Pana 
Prezydenta o zabranie głosu i przedstawienie nam założeń planu budżetu na rok 
2022. 
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni 
Państwo! Przedłożony Państwu projekt budżetu na rok 2022 był tworzony w bardzo 
trudnym okresie. Trwający już drugi rok pandemii COVID, sytuacja gospodarcza całej 
Unii Europejskiej, a w szczególności Polski, jest również trudna. Rosnące ceny 
energii, gazu, paliw wpływają na nakręcanie i tak wysokich już wskaźników inflacji. 
Podnoszenie stóp procentowych, które ma zapobiegać wzrostom cen powoduje 
jednocześnie wyhamowanie gospodarki, co może być kolejnym negatywnym 
czynnikiem mającym wpływ na finanse samorządów, w tym również na finanse 
naszego miasta. Niepewna jest także sytuacja prawna jednostek samorządu 
terytorialnego, gdyż po 30 latach funkcjonowania gmin, miast, samorządów, w 
sposób znaczący zmieniono formułę ich finansowania z budżetu państwa. Nowe 
rozwiązania w zakresie dochodów z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób 
fizycznych i od osób prawnych mają w założeniu stabilizować sytuację finansową 
samorządów, ale ocena tych rozwiązań będzie możliwa dopiero z perspektywy 
przyszłego roku. Po raz pierwszy od kilkudziesięciu lat, planowane przez 
Ministerstwo Finansów dochody z udziału w podatku PIT, są niższe od 
zeszłorocznych i to o kwotę blisko 3 mln, ponad 3 mln zł. Mimo tego, Ostrowiec 
Świętokrzyski jest zdeterminowany, by utrzymać dotychczasową aktywność 
inwestycyjną. Nie zrezygnujemy z kluczowych zadań w obszarze transportu 
miejskiego, oświaty, pomocy społecznej, czy gospodarki komunalnej. Mimo trudnej 
przecież sytuacji, zrobimy wszystko, aby ograniczone dochody nie wpłynęły na 
obniżenie jakości usług świadczonych na rzecz naszych mieszkańców,  
a spowolnienie ogólnokrajowej dynamiki w różnych dziedzinach życia było jak 
najmniej dla nas odczuwalne. Przez media ogólnopolskie przetacza się teraz 
informacja, jak miasta będą reagować na obniżki swoich wpływów. Prezydent 
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Gdańska Pani Aleksandra Dulkiewicz oficjalnie zapowiedziała, że ograniczy godziny 
oświetlenia ulic, zmniejszy remonty i bieżące utrzymanie chodników, placów. W 
dużych miastach wstrzymywane są inwestycje. Ceny tych inwestycji rosną 
niewspółmiernie i miast nie stać już na takie mocne inwestowanie. Natomiast, co do 
miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, dzięki współpracy ze wszystkimi naszymi 
jednostkami, zakładami pracy, spółkami, jednostkami podległymi mogę powtórzyć po 
raz kolejny, że dobrze przygotowaliśmy się przez te ostatnie 7 lat, że te 7 lat, które 
upłynęło, to był dobry okres, ale nadchodzi teraz bardzo trudny czas i w tej 
sinusoidzie gospodarczej, śmiem twierdzić, że teraz nadejdą chude lata. Wytrzymają 
je tylko ci, którzy się przygotowali, którzy mają zaplecze i którzy mają tzw. "poduszkę 
finansową" i którzy, no nie muszą sięgać specjalnie do kieszeni wszystkich nas, 
podatnika. I tak, jak zauważył Pan Przewodniczący Włodzimierz Stec, po raz siódmy  
z rzędu nie podnosimy podatków w Ostrowcu Świętokrzyskim. To jest duży ukłon w 
stronę przedsiębiorców. To jest duży ukłon w stronę nas wszystkich, którzy te podatki 
płacą. Szanowni Państwo! Przechodząc do liczb - dochody budżetu miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego na rok 2022 zaplanowane zostały na poziomie ponad 300 mln, a 
precyzyjnie: 304 mln 358 tys. 329 zł, a wydatki też na ponad 300 mln, w szczegółach: 
326 mln 700 tys. 600 zł. Różnica zostanie sfinansowana z przychodów 
pochodzących z dobrych wyników bieżącego, kończącego się roku. W nowy rok – 
2022, miasto Ostrowiec wkracza bez zadłużenia, ponieważ spłaciliśmy ostatnie raty 
w zaciągniętym przed 2012 r., kredytu, wobec czego nie będzie rozchodów budżetu. 
Dlatego też nie będziemy ponosić żadnych kosztów związanych z obsługą 
zadłużenia. Współczuję w tym momencie miastom z olbrzymimi kredytami, z 
olbrzymimi długami. Najprawdopodobniej w przyszłym tygodniu Rada Polityki 
Pieniężnej, która zbiera się 4 stycznia, dokona kolejnej podwyżki stóp procentowych. 
I dla przykładu, mogę uzmysłowić, że podniesienie o 1% podatku, np. o 1% wzrost 
kredytów dla np. miasta, naszej stolicy województwa Kielc, zaskutkuje dodatkowymi 
10 mln do spłaty z samych tylko zwiększonych odsetek. W Ostrowcu tych odsetek 
nie będziemy płacić. I tak jak zostało to powiedziane, jesteśmy jednym z niewielu 
miast w Polsce, a jedynym w województwie świętokrzyskim, które nie ma długów. W 
strukturze dochodów, dochody bieżące stanowią 85%. Wydatki majątkowe zaś 
stanowią blisko jedną czwartą, czyli 25% wydatków ogółem, co potwierdza 
proinwestycyjny charakter budżetu. Ze względu na zmiany w programie "Rodzina 
500 +", ze względu na wydatki na edukację, odmiennie niż w poprzednich latach, te 
wydatki będą wyższe niż na pomoc społeczną. I tu bym się zatrzymał. To bardzo 
dobrze, że wydatki na oświatę przewyższyły wydatki na opiekę społeczną. I 
nawiązując do wypowiedzi Państwa Radnych, potwierdzę i przypomnę – jedyna 
droga przed nami to inwestowanie w oświatę. Inwestowanie w młodzież, w dzieci. 
Przywrócenie szacunku do pracy, przywrócenie szacunku do pieniądza  
i przywrócenie szacunku do tego, że warto oszczędzać, warto pracować, że nic nie 
jest dane, że pieniądz nie płynie z nieba i nie jest ze ściany. I że to rozdawnictwo 
skończy się bardzo trudnymi perturbacjami dla przyszłych pokoleń. Żeby przytoczyć 
liczby, zaplanowaliśmy ponad 77 mln zł na oświatę. To jest prawie 23% wydatków 
miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Ale przy tych 77 mln na oświatę się zatrzymam. 
41,5 mln to subwencja, a 35,5 mln to pieniądze podatnika miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego. W procentach dostajemy z budżetu państwa, z subwencji 54% a 
46% to udział miasta. Moglibyśmy te pieniądze spożytkować na coś innego, ale 
powtórzę jeszcze raz – dokładamy i tak, jak powiedziałem wcześniej, dzięki wsparciu 
Państwa Radnych, i dzięki zaangażowaniu naszej oświaty warto w to inwestować.  
Ja przypomnę, że pomimo tych trudności z utrzymaniem szkół będziemy inwestować 
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w oświatę. Nadal będziemy kontynuować program bezpłatnych certyfikatów 
językowych dla uczniów w Ostrowcu Świętokrzyskim. Jesteśmy jedynym takim 
miastem w kraju, który to robi. Nadal będziemy kontynuować to, co rozpoczęliśmy w 
oświacie. Czytaj: dodatkowe zajęcia lingwistyczne, dodatkowe zajęcia matematyczne 
i dodatkowe zajęcia humanistyczne. Z otwarciem naszych szkół, mam nadzieję już 
bez ograniczeń pandemicznych, żeby zwiększyć te zajęcia sportowe, żeby ta 
młodzież i nasze najzdolniejsze dzieci były dobrze przygotowane. Myślę, że Państwo 
będziecie mieli - Komisja - duży problem w przyszłym roku z wyborem kolejnych 10 
stypendystów miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ze stypendiami 10 tys. zł netto dla 
najzdolniejszych naszych uczniów. I życzę, aby takich wniosków było jak najwięcej. 
Jeżeli chodzi o pomoc, jeszcze się zatrzymam trochę przy tej oświacie, żeby 
Państwu też uzmysłowić. Jedna z Pań Dyrektorek z naszych szkół przyniosła 2 
rachunki za gaz, za październik i za listopad. Różnica w tych rachunkach za gaz 
450%. Nie 45%, tylko 450%. Jak się to przełoży za chwilę na bieżące 
funkcjonowanie, to Państwo sobie możecie sami odpowiedzieć. Na pomoc społeczną  
w przyszłym roku przeznaczyliśmy 74 mln, czyli 20, ponad 22% wydatków. Znacznie 
wzrosły wydatki na transport, które sięgają 68 mln zł, to jest 20,84%, z czego 55 mln 
stanowią inwestycje. Na gospodarkę komunalną zaplanowane jest 30 mln zł, czyli 
9,31% wydatków, w tym gospodarka odpadami stanowi ponad 10 mln zł. 
Perspektywa nowego roku, niestety, nie napawa optymizmem. Rosnące ceny: 
energii, energii cieplnej, elektrycznej, paliw, płac, materiałów przekładają się na 
wszystkie sfery działalności miasta. W zakresie inwestycji, w przyszłym roku, 
będziemy kontynuowali realizację dużych projektów, tj.: rewitalizacja obszarów 
zdegradowanych na terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, rozpoczętego 
programu w 2016 r., który obejmuje wiele różnorodnych przedsięwzięć, a 
najważniejsze z nich to: budowa łącznika ul. Chrzanowskiego z ul. Furmańską. Tu 
mamy duży zakres, dobry zakres prac. Obok ul. Kwiatkowskiego, Kino "Etiuda", 
budynki przy ul. Osadowej. Tu mam teraz informację sprzed sekundy – dzisiaj 
ogłoszony jest przetarg na ul. Kwiatkowskiego. Remontuje się bardzo mocno Kino 
"Etiuda". W mojej mentalności, i jak gdyby dla mnie bardziej przemawia "Zakładowy 
Dom Kultury". Myślę, że wszyscy mieszkańcy Ostrowca widzą, jadąc Aleją 3 Maja, 
ustawione rusztowania i te prace się tam mocno toczą. Mamy kontynuację 
Ekologicznego Transportu Miejskiego. To jest czteroetapowy projekt, dzięki któremu 
nie tylko powstanie nowa baza MZK przy głównej bramie Celsa „Huta Ostrowiec”, ale 
przebudowane zostaną drogi w jej rejonie. Widać już duże utrudnienia, za co 
przepraszam kierowców, uczestników ruchu, bo trzeba się uzbroić w cierpliwość: ul. 
11 Listopada – zamknięta, ul. Samsonowicza – zamknięta, przebudowa ronda na tym 
skrzyżowaniu. Przebudowa głównej drogi dojazdowej do huty. To wszystko się 
dzieje. Mamy też zakup nowej, nowoczesnej floty autobusów: 6 hybryd, 9 diesli z 
normą Euro 6. Jesteśmy teraz w trakcie postępowania przetargowego na 8 
autobusów elektrycznych, plus 6 stacji ładowania, plus przebudowa stacji 
transformatorowej. Myślę, że to będzie wartość około 20, ponad 20 mln zł. W sumie 
na same autobusy wydamy w przyszłym roku 41 mln zł, to jest olbrzymi pieniądz. I 
mam nadzieję, że mieszkańcy za 300-340 dni będą widzieli nową jakość i poprawę 
komunikacji w Ostrowcu. Ale też chcę podziękować Burmistrzowi Lechowi Łodejowi, 
Pani Burmistrz Ćmielowa za współpracę. W ostatnim czasie podpisaliśmy 
porozumienia z tymi Gminami. Te Gminy też zlecają naszemu zakładowi kursy na ten 
teren. Chciałbym też przypomnieć, że jesteśmy w trakcie realizacji poprawy 
efektywności energetycznej 3 obiektów, obiektów naszych: budynku Urzędu Miasta, 
budynku ZDK-u i Środowiskowego Domu Samopomocy "Przystań". Od roku 2022 
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czytaj: od przyszłego roku, miasto Ostrowiec będzie realizowało projekt: Ostrowiec 
Świętokrzyski "Miasto OdNowa", dotyczący wielu aspektów funkcjonowania miasta. 
Został on wprawdzie bardzo okrojony w stosunku do założonych propozycji, bo 
wnioskowaliśmy o 10 mln euro. Dostaliśmy 3,5 mln, ale i tak powinien ten projekt w 
diametralny sposób zmienić oblicze i pokazać nowość w naszej małej ojczyźnie. Na 
rok przyszły, na rok 2022, z tego projektu zaplanowano dochody i wydatki na 
poziomie ponad 4 mln z ogólnej puli 19 mln, to są – przypomnę –tzw. środki 
norweskie, które dużym wysiłkiem mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego zostały 
nam przyznane. I dzięki zaangażowaniu naszych pracowników – mnóstwo 
konsultacji, mnóstwo spotkań, bardzo duże zaangażowanie. Cieszę się, że miasto 
Ostrowiec Świętokrzyski zamknęło ten wyścig na 3 miejscu, zostaliśmy bardzo 
wysoko ocenieni i stąd te środki to dodatkowy zastrzyk dla Ostrowca 
Świętokrzyskiego. Szanowni Państwo! Do tego będziemy chcieli realizować mniejsze 
zadania, na które udało się pozyskać środki zewnętrzne, o które stale zabiegamy i 
które się też pojawią, bo lada moment poinformujemy Państwa o środkach nowych, 
które dostaliśmy, pozyskaliśmy na remont i przebudowę ulic tutaj, w okolicach rynku,  
a konkretnie ul. Rynek, ul. Tylna, ul. Czerwonego Krzyża, przejścia dla pieszych. I to 
nie koniec. Intencją moją jest, abyśmy w przyszłym roku też bardzo mocno weszli w 
te takie uliczki, które jeszcze nie mają nawierzchni asfaltowej. W wielu miejscach: i 
na Gutwinie, i w Częstocicach, i na Kolonii Robotniczej, i na Stawkach Denkowskich. 
I jeszcze jest kilka takich miejsc, gdzie te drogi są szutrowe. Mam nadzieję, że nasza 
firma MPRD będzie tutaj jednym z głównych wykonawców tych ulic i chciałbym, aby 
ten przyszły rok też był takim rokiem asfaltowania tych ulic, bo wiemy, jak to jest 
ważne. Chciałbym też zwrócić uwagę, że jesteśmy bardzo przewidywalnym, 
stabilnym partnerem dla biznesu i to jest właśnie potwierdzenie, że jesteśmy 
przewidywalni dla biznesu. Mam nadzieję, że prądu nikomu w przyszłym roku nie 
braknie, bo przez chwilę tutaj przygasło. Ale chcę podkreślić jedną rzecz – w dniu 
dzisiejszym miałem przyjemność podpisać zarządzenie o sprzedaży przedostatniej 
działki w kompleksie przy ul. Bałtowskiej. Tutaj dzięki pracownikom Wydziału Mienia 
Komunalnego za chwilę taka działka zostanie wystawiona z ceną wywoławczą 1 mln 
300 tys. zł. Mamy zainteresowanie nabywców i cieszę się, że w Ostrowcu 
Świętokrzyskim powstają nowe miejsca pracy. Dla nas najważniejsze są 2 kierunki: 
przyciąganie nowych inwestorów, którzy stwarzają miejsca pracy i inwestowanie w 
oświatę. I chciałbym, aby to było takim wyznacznikiem. Jeżeli chodzi o tych 
przyciąganie nowych inwestorów, to też dzisiaj w trakcie sesji będę miał przyjemność 
otworzyć jedną z takich nowych inwestycji w mieście, w której znalazło zatrudnienie 
30 osób. U zbiegu ul. Mickiewicza dzisiaj otwiera się taki kompleks gastronomiczny, 
żeby nie używać nazw własnych, więc powiem tak ogólnie. I cieszę się,  
że 30 nowych osób będzie zatrudnionych w godzinach: 8.00 do 24.00, i mam 
nadzieję, że to też uzupełni taką mapę atrakcji w mieście Ostrowcu Świętokrzyskim. I 
to nie koniec, bo otworzyło się kilka obiektów handlowych, też i produkcyjnych w 
Ostrowcu. W tym roku udało się sprzedać też 2 działki pod nowe inwestycje w 
kompleksie przy ul. Bałtowskiej. Wiemy już, że ci, którzy zainwestowali, rozszerzają i 
rozbudowywują swoje tereny, zwiększają zatrudnienie. I też w budżecie, który 
Państwo macie przedstawiony, zabezpieczyliśmy środki na przyszły rok, na kolejną 
strefę inwestycyjną. Bo ta przy ul. Bałtowskiej za chwilę będzie wypełniona i chcemy 
tutaj wejść w nową strefę inwestycji i takich terenów pod przemysł w okolicach III 
bramy przy ul. Samsonowicza przy trzeciej bramie. Tam mamy też realizację dużego 
zadania inwestycyjnego, gdzie wykonawca podpisał kontrakt w formule "zaprojektuj-
wybuduj". I w przyszłym roku na tym obszarze będzie się dużo działo, a my chcemy 
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przygotować tamte tereny pod kolejne miejsca pracy. Co istotne i co bardzo ważne: 
widzimy też pozytywne aspekty tych naszych działań, bo dzięki zaangażowaniu 
miasta i współpracy ze Starostwem Powiatowym, drodzy Państwo, w Ostrowcu 
Świętokrzyskim rekordowa liczba pozwoleń na budowę. Do 1 grudnia 2021 r. 
Starostwo Powiatowe wydało 128 pozwoleń na budowę domów jednorodzinnych. To 
nie są przebudowy, to nie są nadbudowy, to nie są rozbudowy. To są budowy 
nowych domów w Ostrowcu. To znaczy tyle osób chce w Ostrowcu wybudować dom, 
a jak chce wybudować dom, to chce się osiedlić i chce tu mieszkać. I to jest bardzo 
dobra informacja. I mam nadzieję, że będziemy tutaj w przyszłym roku też wspierać 
takie działania i miasto też będzie sprzedawać działki pod budownictwo 
jednorodzinne i będzie uzupełniało budownictwo też społeczne, i komunalne,  
i socjalne. Podziękowania dla Zakładu Usług Miejskich, dla Pana Dyrektora Łukasza 
Dybca za tą pracę, bo dużo się też w tym obszarze dzieje. Mamy zabezpieczone 6,7 
mln na 2022 r. na te tereny inwestycyjne i na pewno będziemy zabiegać o kolejnych 
inwestorów, bo to jest jedyna szansa na nasz rozwój i na to, abyśmy mogli z 
rozsądkiem patrzeć w przyszłość. Szanowni Państwo! Projektowanie 
przyszłorocznego budżetu przy tak wielu niewiadomych, podczas wciąż trwającej 
pandemii oraz przy wyraźnie rosnących kosztach funkcjonowania miasta jest 
naprawdę dużym wyzwaniem. Na szczęście sytuacja naszego miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego jest stabilna. Zachowana jest wysoka płynność finansowa. Dzięki 
konsekwentnie prowadzonej polityce finansowej i mimo nie podnoszenia od 2015 r. 
stawek podatkowych, tj. od 7 lat, możemy nie obawiać się tak, jak inne miasta, jak 
inne samorządy kolejnego roku. Niestety, niepewność w zakresie chociażby wysokiej 
inflacji i zmian społeczno-gospodarczych, czy wstrzymanie wypłaty funduszy 
europejskich sprawiają, że musimy z bardzo dużą ostrożnością patrzeć  
w przyszłość. Dlatego też realizacja przyszłorocznego budżetu będzie wymagała 
ciągłego monitorowania oraz szybkiego reagowania na zmiany będące 
odzwierciedleniem dynamiki zmian w polityce krajowej. Szanowni Państwo! Budżet, 
który Państwo macie przed sobą, to plan, ale ten plan w przyszłym roku będzie 
bardzo często zmieniany w zależności właśnie od tych sytuacji zewnętrznych i biorąc 
pod uwagę też oczekiwania naszych mieszkańców i przyspieszenie asfaltowania tych 
ulic, które jeszcze w naszym mieście nie mają dobrego standardu. Zwracam się 
zatem do wszystkich Państwa Radnych o przyjęcie przedłożonego projektu budżetu 
miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2022. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Ja myślę, że teraz 
kluby radnych przedstawią nam opinie co do przyszłorocznego budżetu. I proszę o 
zabranie głosu Przewodniczącego Klubu Radnych "Prawa i Sprawiedliwości"  
i podania nam opinii Klubu. 
Przewodniczący Klubu Radnych "Prawa i Sprawiedliwości” – D. Kaszuba – Dziękuję 
bardzo. Pani Przewodnicząca! Taka propozycja techniczna. Skoro  
w zeszłym roku czytałem stanowisko jako pierwszy, to może dzisiaj jako ostatni? 
Jeśli to nie sprawi różnicy, bardzo bym prosił. Jest mały problem techniczny z 
wydrukiem, ale mam nadzieję, że za 2-3 minutki będę gotowy. Bardzo proszę, Pani 
Przewodnicząca o zmianę kolejności. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przychylę się do prośby Pana 
Przewodniczącego, skoro jeszcze jest nieprzygotowany na opinię do końca, więc 
proszę w takim razie o zabranie głosu Przewodniczącego Klubu Radnych Komitetu 
Wyborczego Wyborców Jarosława Górczyńskiego, Mariusza Łatę.  
Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława 
Górczyńskiego – M. Łata – Pani Przewodnicząca, ja nie mam problemu, czy będę 
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przedstawiał w tej kolejności, czy w następnej. Stanowisko jest przygotowane, nie 
zmienia się go na kolanie. Także mam nadzieję, że Państwo go dobrze usłyszą. 
Szanowni Państwo! Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Za nami trudny rok 
pracy, a przed nami prawdopodobnie – i tutaj chciałbym okazać się fałszywym 
prorokiem – jeszcze trudniejszy. Budżet na rok 2021, wspólnymi siłami 
realizowaliśmy, można powiedzieć, nie boję się tego słowa – wzorowo, co zostało 
docenione w wielu rankingach. No właśnie, zależy jakie rankingi się przegląda, czy 
profesjonalne, czy mniej profesjonalne, ale w tych rankingach można wyczytać na 
prawdę ważne informacje. Ja mówię w tym momencie o rankingu chyba jednym z 
najważniejszych, bo rankingu finansowym samorządów, gdzie zajęliśmy jako Gmina 
Ostrowiec wysokie 26 miejsce wśród wszystkich gmin miejskich w kraju, co stanowiło 
poprawę o bodajże 11 miejsc w stosunku do roku poprzedniego. A w rankingu tym, 
jak w poprzednich latach wykazywano analizę, poddawano analizie kondycję 
finansową jednostek samorządu terytorialnego, a z tego, co pamiętam, dodatkowo 
uwzględniono koszty poniesione przez jednostki na walkę z COVID-19 w latach 
poprzednich. Jeżeli chodzi o wydawcę tego rankingu, jest to Fundacja Instytut 
Studiów Wschodnich oraz Uniwersytet Ekonomiczny we Wrocławiu, który również 
jest partnerem rankingu finansowego samorządu terytorialnego w Polsce. Dokument 
ten nakreślał przejrzysty obraz gospodarki samorządu w naszym kraju. O czym to 
świadczy? Świadczy to o tym, że w sposób doskonały potrafimy się, jako miasto, 
gospodarzyć swoimi zasobami i mamy prawo czuć z tego powodu dumę. To dzięki 
decyzjom Pana Prezydenta, również Rady Miasta, jesteśmy w takim miejscu, jakiego 
może, myślę, że pozazdrościć nam wiele samorządów. Niestety, wkrótce naocznie 
będziemy przekonywać się o tym, obserwując jak wiele miast i wsi i gmin będzie 
zbliżać się no, niestety do bankructwa. Natomiast my w Ostrowcu Świętokrzyskim, 
przepraszam za to porównanie, którego użyję, nie gnaliśmy jak owce w stadzie 
bezrefleksyjnie, bezmyślnie za trendami brania kredytów i zadłużania się.  
A przecież nie musimy daleko szukać i każdy z Państwa Radnych i tutaj obecnych 
doskonale wie, że już w naszej okolicy są gminy, które nawet nie mogą już dostać 
żadnych kredytów. Nie daleko patrząc, nasze miasto wojewódzkie jest, przy tak 
dużym zadłużeniu i przy wzroście stóp referencyjnych, które za chwilę będą jeszcze 
podnoszone, to tak, jak obserwujemy o 1,5 % spłaca rocznie dodatkowo. Dodatkowo, 
nie licząc dodatkowych odsetek. No, według moich wyliczeń 15 mln zł. To są 
kolosalne kwoty. I sami Państwo widzą, jak można wiele inwestycji za te kwoty 
przeprowadzić. A jeżeli stopy wzrosną, tak jak są prognozą o dalsze 5%, czy do 
poziomu 5%, to będzie to dodatkowe 50 mln zł. Zanotowałem sobie, że również 
przykład Kielc podawał Pan Prezydent, który szczerze współczuł Prezydentowi, 
Skarbniczce, a ja przede wszystkim współczuję mieszkańcom Kielc i tych 
samorządów, które znajdują się w takiej sytuacji. I taka sytuacja ich dotyczy. 
Drożyzna, i coraz droższe raty kredytów dotykają firmy, ale przede wszystkim ludzi. I 
tutaj obiektywnie powiem, rozumiem, że rząd próbuje coś zrobić, że wprowadzane są 
teraz inne tarcze, nowe łady. Tylko czy to pomoże na dłuższą metę? Czy jest to tylko 
jakaś doraźna pomoc, która ma potrwać przez pół roku? Może to spowodowane jest 
tym, że planowane są wcześniejsze wybory, żeby bronić swoich dobrze płatnych 
stanowisk, które nomen omen nie wymagają większego wysiłku ani umiejętności. W 
tej chwili wygląda to jak rolowanie pieniędzy z jednej kieszeni do drugiej. No i co by 
tu nie mówić, ukrywanie długów w różnych funduszach, nie zawsze o dobrej 
reputacji.  
Ale wróćmy do naszego miasta, bo tym przyszło nam się zajmować. Ja mam tu jakiś, 
do Państwa techników, jakieś pogłosy. Nie wiem, czym spowodowane. Mam 
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nadzieję, że tutaj jakieś „Pegasusy”, czy coś? Nie, nie mam pojęcia, ale jakiś 
przegłosy mam. Mam nadzieję, że Państwo to za chwilę naprawią. Ale wróćmy 
jednak do naszego miasta. Owszem, owszem, mamy swoje problemy. Jest jeszcze 
wiele inwestycji do przeprowadzenia. I tak, jak mówi Pan Prezydent, chciałoby się 
więcej, szybciej, ale na te kwestie, które my możemy, to reagujemy. Na niektóre, a 
chociaż bardzo byśmy chcieli, nie mamy narzędzi. A dowody na tą tezę, proszę 
bardzo: Gmina nie ma wytoczonych spraw o niesłuszne zwolnienia z pracy, a udało 
się zrestrukturyzować administrację w wielu jednostkach. Dostosować ją do potrzeb 
mieszkańców, co przełożyło się na lepszą obsługę, lepsze usługi i ograniczone 
koszty. Przez, też wspomniał o tym Pan Prezydent i myślę, że wszyscy tutaj – i 
trudno o tym nie wspominać, że można było przez 7 lat nie podnosić podatków 
lokalnych i przy tym wszystkim spłacać zadłużenie, zaciągnięte jeszcze za 
poprzednich Prezydentów i poprzednie Rady Miasta. A przy okazji udało się 
odbudować inwestycję, która jest wizytówką naszego miasta, odbudować Browar 
Kultury, wybudować otwarte baseny, zbudować Ostrowiecki Kompleks Inwestycyjny, 
zbudować wiele kilometrów nowych dróg. Zadbać o różne inne przebudowy, 
doinwestować mocno inwestycje na Targowisku Miejskim, zadbać o tereny zielone, 
wprowadzić własne, o oprócz tych centralnych, ekologiczny programy dopłat do 
wymiany źródeł ciepła. Remontować kompleks Zakładowego Domu Kultury, stworzyć 
nowe kino, wreszcie zająć się na poważnie Centrum Tradycji Hutnictwa. Zająć na 
poważnie, a nie tylko o tym mówić. Zrewitalizować wiele miejsc w osiedlach. 
Przepraszam, bo troszeczkę długo mówiąc mogę tracić głos. Ja, ze swojego punktu 
widzenia, zachęcam osoby, które dawno nie były, odwiedziły dzielnicę Częstocice i 
na przykład zobaczyli okolice ul. Osadowej. Trzeba zobaczyć, jak to dzisiaj wygląda, 
bo do niedawna było uważane to za jedno z najbardziej zaniedbanych miejsc na 
terenie naszego miasta. Udało się pozyskać wraz z wkładem własnym blisko 100 mln 
zł na modernizację komunikacji publicznej. Pozyskać w ogólnopolskim konkursie, nie 
będę tutaj dużo mówił o tym, bo Prezydent również o tym wspomniał. Zresztą bardzo 
trudnym konkursie na fundusze norweskie, które naprawdę, może to być krok 
milowy, jeżeli chodzi o rozwój przedsiębiorczości w naszym mieście. Myślę, że 
jeszcze długo można by wymieniać to, co udało się zrobić. Można było, jak widać, da 
się zrobić i to jest możliwe, ale trzeba robić to, myślę, że z głową. Potrzeba ciągłej, 
ciężkiej pracy wielu osób, ale także wsparcia mieszkańców, którym Pan Prezydent i 
my jako radni możemy się cieszyć. Ja osobiście chciałbym móc kiedyś powiedzieć, 
że na szczeblu centralnym również tak zarządza się naszym krajem. Chciałbym, 
choć czasem mam wątpliwości i przestaję w to wierzyć. Dziś debata o stanie 
naszego kraju jeszcze nigdy nie była tak bardzo populistyczna i dotyczy to obydwu 
stron sceny politycznej. Wczoraj przeczytałem, że możemy się cieszyć, że pomimo 
paliwa za 6 zł wzrosły płace, wzrosły pensje i siła nabywcza średniego 
wynagrodzenia jest jeszcze wyższa, że stać nas na więcej paliwa, niż te 6 lat temu, 
do których tak pięknie powracamy i potępiamy. Pytanie tylko, czy z każdym towarem 
i każdą usługą, tak to wygląda? Otóż, niestety, prawda jest inna. W odpowiedzi na 
propagandę sączącą się z telewizji, „Magazyn Business Insider" przygotował 
zestawienie na co, i ile było nas stać w 2012 i w 2021 r. Wydawałoby się, że  
9 lat to wystarczający czas, abyśmy jako społeczeństwo mogli się wzbogacić. No, 
niestety, kilka wskaźników, zwłaszcza jeden, który sobie wynotowałem jest 
dramatyczny. Owszem, stać nas na więcej benzyny za średnią płacę. Więcej 
możemy kupić nawet filetów z kurczaków, a nawet mleka. No, nie mniej niestety, 
kupimy chleba i ziemniaków, pomidorów. Natomiast najbardziej martwi mnie, jak 
wygląda kwestia cena mieszkań. Średnia płaca 9 lat temu pozwalała na kupno ponad 
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0,51 m2 mieszkania, a obecnie to niecałe 0,39 m2, czyli siła nabywcza naszych 
wynagrodzeń odnośnie do ceny mieszkania i mimo hucznych zapowiedzi rozwoju 
gospodarki mieszkaniowej, realnie spadła. W 2012 r. byliśmy dopiero, dopiero i tutaj 
znowu do rankingów tak lubianych i cytowanych, byliśmy na 28 miejscu w Europie, 
jeżeli chodzi o możliwość nabywczą średniej płacy, jeżeli chodzi o ceny m2 
mieszkania, a – proszę Państwa – w 2021 spadliśmy, na które? Na przedostatnie – 
40 miejsce. Myślę, że gdyby nie Białoruś, to byśmy byli chyba na ostatnim miejscu. 
Dla mnie to przerażające. Trudno komentować, szukać pozytywów. Można tylko 
pokazać, że w naszym mieście OTBS zbudował kilkadziesiąt mieszkań. Jeszcze rok 
temu sprzedając je poniżej 4 tys. zł? Jeżeli się mylę to proszę tutaj o poprawienie – 
poniżej 4 tys. zł za metr. Ale dało się to zrobić, bo marża jednostki gminnej…  
Radny J. Wrona – Pani Przewodnicząca, jaki temat teraz omawiamy?  
Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława 
Górczyńskiego – M. Łata – OTBS, to spółka gmina, proszę Pana Radnego.  
Bo marża OTBS-u była zaledwie jednocyfrowa. Szanowni Państwo, jaki jest budżet 
na 2022 r.? A tak skrojony, aby go nie brakło. Choć to nie zależy tylko od nas 
radnych, od prezydenta, od podległych spółek, jednostek. Jest według mnie tak 
zręcznie zaplanowany, żeby inwestycje i oświata były w nim najważniejsze. Jest to, 
poza tym pierwszy od bardzo dawna budżet, w którym nie trzeba będzie spłacać 
kredytu, a przypomnę, że przez ostatnie 7 lat spłacaliśmy po 7 mln zł rocznie, 
rocznie. Tutaj to akurat udało się Panu Prezydentowi i nam, nieskromnie mówiąc 
Radzie Miasta, spłacić te kredyty przed potężnym kryzysem, w którym pogrążony jest 
nasz kraj. Mam nadzieję, a w zasadzie daje to nadzieję, że jako miasto uda nam się 
ten czas przejść w miarę suchą stopą, że mamy lepsze możliwości i będziemy mieli 
wręcz szansę dalej wykazywać się, jako dobre miejsce do życia i inwestowania. 
Wszak mimo kryzysu akurat w naszym mieście nie brakuje inwestycji. Tak, w 
naszych samorządach, jak i prywatnych, w kompleksach inwestycyjnych, przypomnę,  
że sprzedawane są działki inwestycyjne. Może brakuje, niestety, niestety brakuje u 
nas może inwestycji centralnych, ale ja akurat trzymam kciuki, abyśmy wreszcie 
skończyli te głupie wojenki z Unią Europejską i żeby te fundusze do nas trafiały, bo 
nam się one po prostu należą i nie wynikają z podziału według klucza partyjnego. 
Cieszę się, że droga wojewódzka 754 została zgłoszona i mam nadzieję, że już 
niedługo mieszkańcy naszego miasta będą się cieszyć, za co dziękuję tutaj, za 
zgłoszenie Panu Marszałkowi Województwa. Niestety, największą niewiadomą 
naszego budżetu jest inflacja i rosnące ceny energii. Jeżeli dobrze wynotowałem, to 
70% podwyżki cen energii dla Wodociągów i innych spółek, które świadczą usługi dla 
naszych mieszkańców, to tak wysokie podwyżki cen oświetlenia ulicznego dla 
naszego miasta, dla wykonawców naszych inwestycji, którzy mają prawo domagać 
się od nas wyrównania za zwiększone koszty realizacji inwestycji. To są bardzo duże 
zagrożenia, bardzo duże i niestety, w niewielkim stopniu zależnych od służb Pana 
Prezydenta, od Pana Prezydenta od Rady Miasta. Bardzo chciałbym z optymizmem 
patrzeć na nowy rok i biorąc pod uwagę jak dotychczas Gmina Ostrowiec radziła 
sobie z problemami, chcę tak optymistycznie na to patrzeć. Na ręce Pana 
Prezydenta pragnę złożyć podziękowania za wykonaną pracę, za przygotowanie 
miasta na trudne lata. Gdyby nie te dobre praktyki i te dotychczasowe decyzje, dziś 
co by było? Dziś byłby strach i długi. Na szczęście mamy po raz kolejny 
przygotowany bardzo dobry budżet, na miarę dzisiejszy czasu, który daje 
perspektywy na 2022 r. i daje perspektywy na lata kolejne. Dziś podejmowane 
decyzje będziemy odczuwać za kilka, kilkadziesiąt, kilkanaście lat, ale nie będziemy 
tylko my odczuwać, ale będą odczuwać nasze dzieci, ale i wnuki, i kolejne pokolenia 
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ostrowczan, o których jesteśmy zobowiązani pamiętać i o nich dbać. Panie 
Prezydencie, dziękuję za przygotowany projekt budżetu i bez żadnych wątpliwości 
będziemy głosować za przyjęciem uchwały, za przyjęciem budżetu na 2022 r., jak i 
za przyjęciem Wieloletniej Prognozy Finansowej. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Przewodniczącego 
Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości o zabranie głosu. 
Przewodniczący Klubu Radnych "Prawa i Sprawiedliwości” – D. Kaszuba – Dziękuję 
bardzo. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! Szanowni 
Państwo! Drodzy Internauci! W wystąpieniu, które pragnę przedstawić w związku z 
projektem budżetu na rok 2022, jego początek jest praktycznie identyczny, jeżeli 
chodzi o kwoty wymienione przez Pana Przewodniczącego Radnego Włodzimierza 
Steca. Niemniej jednak nie będę  
w swoim wystąpieniu zajmował się siłą nabywczą naszych pensji, ani porównaniem 
cen warzyw, czy benzyny, bo te rzeczy dotyczą nas wszystkich. Cieszę się, że 
przykład Kielc jest tak skrupulatnie badany i omawiany. Ja zaś chciałbym zająć się, 
mówiąc o budżecie naszego miasta, porównaniem jego budżetu z mniejszymi niż 
Kielce miastami, bo trzeba zobaczyć, że ten optymizm, w którym wszyscy pokładamy 
pewne nadzieje jest udziałem, jednak większym naszych sąsiadów, niż naszego 
miasta, niestety. I tak, proszę Państwa, wspomniana często na naszych sesjach w 
celu porównania, Stalowa Wola zaplanowała swój przyszłoroczny rekordowy budżet 
na znacznie wyższą kwotę, niż nasze miasto. Wysokość dochodów w 
przyszłorocznym planie finansowym oszacowano na ponad 526 mln zł, zaś 
wydatków na blisko 517 mln zł. Z tej kwoty wydatków ponad 40% stanowią wydatki 
majątkowe, które wynoszą 11 mln zł. To pokazuje, jaka jest strategia rozwojowa tego 
miasta – Stalowej Woli. Miasta mniejszego niż Kielce. W tej kwocie 134 mln zł to 
wydatki, które oznaczają zadania inwestycyjne w poszczególnych osiedlach Stalowej 
Woli. I z tych 134 mln, to aż 83 mln, to pieniądze pozyskane ze źródeł rządowych, ze 
środków europejskich, środków norweskich. Chcielibyśmy taki pułap tych dotacji 
także osiągnąć w Ostrowcu Świętokrzyskim. Warto porównać budżet naszego 
miasta, także z sąsiednimi bliższymi niż Stalowa Wola,  Starachowicami. W roku 
2022 dochody ogółem to kwota zaplanowana na 333 mln 616 tys. zł, a wydatki to aż 
406 mln 52 tys. zł. Wyższa, niż ubiegłoroczna, jest także pula środków 
przewidzianych w Starachowicach na inwestycje, jest to przeszło 200 mln zł. Wydatki 
majątkowe wynoszą 202 mln zł. Te dane pokazują, jak w przyszłość patrzą miasta 
porównywalne wielkością z naszym Ostrowcem Świętokrzyskim. W naszym mieście 
łączne nakłady finansowe w dziale nr 600 – transport i łączność na rok budżetowy 
2022 wyniosą 55 mln 288 tys. zł, z czego 8 mln 361 tys. to dotacje i środki 
pochodzące z innych źródeł, w tym także środki rządowe. Mamy nadzieję, że kwota 
pozyskanych środków zewnętrznych będzie jednak wyższa. Ochrona zdrowia ma 
zaplanowane 968 tys. 410 zł. Starachowice przeznaczają na ten cel troszeczkę 
więcej, ponieważ jest to kwota 1 mln 155 tys. zł, zaś Stalowa Wola przeznacza 
tymczasem 14,9 mln zł w budżecie miasta na budowę hospicjum wraz z poradnią 
medycyny paliatywnej. Ponadto, tamto miasto będzie kontynuowało budowę żłobko-
przedszkola z basenem, na co przeznaczy w 2022 r. kwotę 14,5 mln zł. Tego typu 
inicjatyw, wychodzących naprzeciw oczekiwaniom mieszkańcom Ostrowca 
Świętokrzyskiego, niestety, w budżecie nie zobaczymy. Budżet naszego miasta na 
zwalczanie coraz częściej występujących zjawisk narkomanii wydziela zaledwie 90 
tys. zł, zaś na przeciwdziałanie alkoholizmowi 698 tys. zł. I nadal jest brak pomysłu 
na utworzenie poradni udzielającej pomocy osobom uzależnionym, mimo sugestii 
zgłaszanych przez radnych Klubu Prawa i Sprawiedliwości. Ochrona powietrza 
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atmosferycznego i klimatu w naszym mieście pochłonie tylko 46 tys. zł wobec 45 tys. 
w roku ubiegłym. Starachowice przeznaczyły na ten sam cel 190 tys. zł, widząc 
prawie czterokrotnie większą potrzebę walki z zanieczyszczeniami, które przecież 
skutkują negatywnie na zdrowie mieszkańców. Niestety, te środki  
w ostrowieckim projekcie budżetu powinny być większe, no chociażby ze względu na 
stale pogarszającą się jakość powietrza. Niestety, statystyki zrealizowanych 
podłączeń do MEC-u nie rokują optymistycznie w walce ze smogiem. Do 15 września 
2021 r. Miejska Energetyka Cieplna podłączyła tylko 16 obiektów, w tym 12 
budynków jednorodzinnych. To ponad połowa mniej niż w zeszłym roku. I jeszcze 
mniej niż w latach 2019, gdzie podłączono 71 obiektów, czy w roku 2018, kiedy 
podłączono 90 obiektów, w tym aż 82 budynki jednorodzinne. Ponadto, według 
informacji udostępnionych, w Internetowym Monitorze Sądowym i Gospodarczym w 
roku 2020, spółka wygenerowała stratę w wysokości blisko 4 mln 400 tys. zł. A taka 
strata będzie musiała być pokryta w niedalekiej przyszłości. Wydaje mi się tutaj,  
iż należałoby zadbać o to, by coraz większa ilość osób prywatnych, właścicieli 
domków jednorodzinnych, podłączała się do MEC-u. Jednak te 16 obiektów,  
w tym 12 budynków jednorodzinnych w br., nie nastraja optymizmem na przyszły rok 
2022. Szanowni Państwo! W wystąpieniu mojego poprzednika wiele było informacji o 
różnego rodzaju rankingach. Oczywiście, jest ich wiele. Można z nich wybrać wiele 
informacji, ale zakładam, iż wszystkie są wiarygodne pod kątem ich przygotowania. 
Ja pragnę tylko przytoczyć ranking pisma samorządu terytorialnego "Wspólnota"  
Liderzy Inwestycji - ranking wydatków inwestycyjnych samorządów 2018-2020. Są 
tam  publikowane miarodajne dane, z których wynika, że w rankingu inwestycji 
samorządów na 263 miasta powiatowe, Ostrowiec zajmował w latach 2016-2020, 
miejsca od 222 do 229, na 263. To też jest wymowny ranking, o którym należy 
pamiętać. Poziom inwestycji w przeliczeniu na 1 mieszkańca wynosił zaledwie 511 zł. 
Stalowa Wola miała 1520 zł na 1 mieszkańca, zaś Starachowice również  
w przeliczeniu miały tę kwotę wyższą od Ostrowca Świętokrzyskiego. Podobnie z 
inwestycjami. Szanowni Państwo! Bo gdy w 2021 r. zaplanowaliśmy na inwestycje 62 
tys., przepraszam blisko 63 mln zł, w 2022 r. blisko 79 mln zł, to na drogi, jednak w 
2021 przeznaczono 25 mln 600 tys. zł, zaś w 2022 r. o blisko 5 mln zł mniej, bo jest 
to kwota 20 mln 841 tys. zł. Szkoda. Tych dróg tak, jak było dzisiaj powiedziane, 
brakuje, bo lepsze drogi, to lepszy komfort bycia i poruszania się mieszkańców, nie 
tylko mieszkańców, ale także osób przybywających do naszego miasta. Szkoda, że 
ta kwota jest zauważalnie mniejsza niż w roku ubiegłym. Wzrost inwestycji w naszym 
mieście jest związany oczywiście z projektem "Ekologiczny Transport Miejski". 
Wszyscy oczekujemy poprawy stanu komunikacji w naszym mieście, związane jest 
to z wieloletnimi zaniedbaniami i cieszy to, że w 2022 r. w budżecie na transport 
przeznaczona jest kwota 30 mln, ponad 30 mln zł. Szanowni Państwo! 
Zasygnalizowane dzisiaj, ważne naszym zdaniem, cele i problemy zasługują na 
zdecydowanie większe środki. Niestety, takie większe kwoty przeznaczamy  
w przyszłorocznym budżecie naszego miasta, np. na promocję. Jest to kwota 
zapisana w wysokości 1 mln 652 tys. 145 zł. Mamy nadzieję, że nie będą one 
spożytkowane na większą ilość kolorowych gazetek, dostarczanych mieszkańcom w 
kopertach A4, bez żadnych oznaczeń. Widocznie mieszkańcy mają je zaadresować, 
nie wiem, może dokleić znaczki i wysłać do znanych sobie, potencjalnych inwestorów 
w kraju, a może nawet i za granicą. Wydaje mi się, że ten sposób promocji nie 
prowadzi do oczekiwanych efektów. Warto tutaj dodać, że sąsiednie Starachowice w 
tym samym punkcie, w punkcie promocji miasta, na ten cel przeznaczają kwotę 16 
razy mniejszą, czyli zaledwie 100 tys. zł. Szanowni Państwo! Biorąc pod uwagę 
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sytuację pandemiczną w kraju Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości wstrzyma się 
w głosowaniu nad budżetem Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2022. Dziękuję 
bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Państwa! 
Szanowni Państwo Radni! Proszę zapisywać się do dyskusji, a potem zrobimy 
jednak przerwę, ponieważ Pan Prezydent będzie chciał nas opuścić,  
a chciałabym, żeby był obecny przy dyskusji. Więc na razie się zgłaszamy do głosu i 
za chwilę powiem, ile czasu poświęcimy na przerwę. Proszę, kto się zgłasza do 
zabrania głosu? 
Radny A. Pałka – Przepraszam, Pani Przewodnicząca, proszę mówić, kto się 
zgłasza.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Za chwileczkę. Więc tak: Giemza Marek, 
Czeremcha Mateusz, Aron Pietruszka, Jerzy Wrona, Karol Wójcik, Kamil Stelmasik. 
Kto jeszcze, proszę Państwa? Mariusz Łata. Marcin Marzec. 
Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Ja chciałem tutaj w kwestii formalnej 
zapytać, czy stanowisko Klubu, to już jest głos w dyskusji, który Pani powiedziała, że 
dwa razy będzie można w jednym temacie zabrać?  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Nie, nie. Stanowisko Klubu jest głosem 
odrębnym.  
Radny M. Łata – Ok. Pani Przewodnicząca! Jeszcze będąc przy głosie, chciałbym 
tylko tutaj tak ad vocem odpowiedzieć, bo tutaj zostałem niejako wyciągnięty do 
odpowiedzialności. Ja wspomniałem w swoim wystąpieniu, że chciałoby się, by 
miasto Ostrowiec, by Gmina Ostrowiec miała więcej inwestycji, ale miasta typu 
Stalowa Wola czy Starachowice korzystają z dobrodziejstwa, dobrodziejstwa dobrych 
panów, którzy inwestycje centralne przywożą, na talerzu, ale nie do Ostrowca. 
Ostrowiec nie jest ulubieńcem partii rządzącej i brakuje tych środków w przychodach, 
które pochodzą z inwestycji centralnych. Chciałbym, ja wyraziłem opinię, że 
chciałbym, żeby to się zmieniło, żeby Ostrowiec nie był pomijany. I odnoszę się 
jeszcze do promocji miasta. Ja chciałbym, ale Pani Przewodnicząca, bo zostałem 
wywołany do głosu.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Ale ja bym prosiła o zgłaszanie się do 
dyskusji, natomiast dyskusję rozpoczniemy po przerwie i każdy będzie miał 
możliwość się wypowiedzieć, a w tej chwili mamy mało czasu, więc chciałabym, żeby 
Pan Prezydent… 
Radny M. Łata – Ale ja bym chciał tylko wyjaśnić, że … 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiem, że każdy by chciał, ale zrobimy to 
po przerwie.  
Radny M. Łata – Dobrze.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie jeszcze o następną osobę, 
o ile kogoś nie zapisałam. Jeszcze raz czytam: Stanisław Choinka. Więc mamy tak: 
Giemza Marek, Czeremcha Mateusz, Aron Pietruszka, Jerzy Wrona, Karol Wójcik, 
Kamil Stelmasik, Mariusz Łata, Marcin Marzec, Stanisław Choinka. Kto jeszcze? Pani 
Grażyna Maj. Marta Woźnicka-Kuzdak. Przeczytam jeszcze raz, jak kogoś 
pominęłam, to proszę podnieść rękę. Giemza Marek, Czeremcha Mateusz, Aron 
Pietruszka, Jerzy Wrona, Karol Wójcik, Kamil Stelmasik, Mariusz Łata, Marcin 
Marzec, Stanisław Choinka, Grażyna Maj, Marta Woźnicka-Kuzdak, Andrzej Pałka, 
Włodzimierz Stec. Wszyscy? Myślę, że wszyscy. W takim razie, proszę Państwa, 
ogłaszam pół godziny przerwy i bardzo proszę punktualnie zjawić się przy laptopach.  
 
Przerwa w obradach od godz.13.50 do godz. 14.28.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa! Wznawiamy obrady 
Rady Miasta. Proszę o zabranie głosu Radnego Marka Giemzę.  
Radny M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo 
Radni! Ja mam takie pytanie tutaj. Chodzi mi, na str. 27 pkt 3.15 dotyczący 
"Przebudowa, rozbudowa sieci ulic: Malinowa, Jarzębinowa, Leśna”. I moje pytanie, 
co w ramach tej kwoty będzie robione, bo tak jak rozumiem, to jest kwota 35 ponad 
mln. Będzie w tym również chyba dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu 
Dróg. I co, jeżeli Gmina nie otrzyma takiego finansowania? Czy ta inwestycja będzie 
realizowana? I drugie pytanie od razu może zadam, dotyczy remontu pływalni 
olimpijskiej „Rawszczyzna”. Jest też ponad 1 mln 600 tys. Co w ramach tego remontu 
będzie robione na „Rawszczyźnie”? Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 
Radnego Mateusza Czeremchę. 
Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panowie 
Prezydenci! O ile jesteście obecni. Drodzy Goście! Szanowni Internauci! Słyszeliśmy 
wypowiedzi Szefów Klubów. I jeden z poprzedników radnych podał nam na talerzu 
niestrawny, w cudzysłowie, wykład dotyczący wszystkiego, tylko nie naszego miasta. 
Czekałem, aż radny poruszy temat obrotu ciał niebieskich lub inny temat. Ale tak, 
posłużę się cytatem Platona: "przede wszystkim trzeba wiedzieć o czym się mówi, 
albo cała dyskusja jest na nic, bezwarunkowo. A ludzie po większej części nie wiedzą 
nawet o tym, że nie znają istoty każdej rzeczy".  
Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! Prosiłbym o to, żeby nie obrażać 
kolegów radnych i naprawdę przejść do meritum sprawy. Dziękuję. 
Radny M. Łata – Dobrze, że na odległość, bo bym mógł być skopany znowu.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa! Proszę między sobą 
nie rozmawiać. Natomiast proszę Radnego Mateusza Czeremchę o konkretny głos i 
przypominam, że dwukrotnie zabieramy głos, więc proszę w tej swojej wypowiedzi 
pierwszej skupić się jak najbardziej na temacie.  
Radny M. Czeremcha – Oczywiście, Pani Przewodnicząca. Powiem tylko jeszcze, że 
taka zasada w dyskusji obowiązuje "nie czyń drugiemu, co tobie niemiłe". Tu jeden 
Pan Radny zdaje się ma zasadę, że nawet leżącego by kopał. Ale to taka dygresja 
kolejna. Pani Przewodnicząca! Ja skupię się na sytuacji naszego miasta i 
najbliższego otoczenia. Otóż, Pan Prezydent, jak wynika z raportu z działalności 
prezydenta, był na gali Rankingu Gmin Regionu Świętokrzyskiego. Ten ranking był 
przedstawiony w listopadzie br., a więc jest to świeży materiał. I tutaj, nasza gmina, 
nasze miasto w wielu aspektach znajduje się na szarym końcu. Jeżelibyśmy uznali, 
że gminy świętokrzyskie, których jest 101 uczestniczą w swego rodzaju wyścigu, to 
Ostrowiec Świętokrzyski zajął 90 miejsce, jeśli chodzi o wydatki na oświatę, 
wychowanie i opiekę nad dzieckiem do lat 3. W tym zakresie przede wszystkim od 
wielu lat mówimy - radni opozycji - mówią o potrzebie powołania żłobka 
samorządowego. I od wielu lat dyskusja na ten temat nie jest podejmowana. Temat 
bywa zbywany. Kolejne kryterium - szkolenie pracowników urzędów gmin. Chyba 
nam zależy, żeby pracownicy Urzędu Miasta byli jak najbardziej profesjonalni, żeby 
się dokształcali. I tutaj w tym wyścigu na 101 gmin Ostrowiec zajmuje miejsce 91. 
Przyrost naturalny. Jedna z czołowych bolączek. Co prawda, Pan Prezydent 
Górczyński kiedyś powiedział, że on nie jest od przyrostu naturalnego. No, taka 
dyskusja była również zbywana. Pod tym względem nasza gmina zajmuje 90 
miejsce, z wynikiem minus 10,9 na 1000 mieszkańców. Jeśli chodzi o ochronę 
powietrza atmosferycznego, tutaj zajmujemy ostatnie miejsce. Co więcej, nawet nie 
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wystartowaliśmy w tym wyścigu, ponieważ przeznaczyliśmy 0 zł w roku 
dziewięćdziesiątym. Jeśli chodzi o absorpcję środków Unii Europejskiej, na 101 
samorządów 91 miejsce. Wydatki inwestycyjne, miejsce 86 – z wynikiem, w 
przeliczeniu na jednego mieszkańca, w wysokości 499 zł 67 gr. Dla porównania, 
Starachowice – 708 zł, Kunów – 917, Bałtów –1442, Bodzechów - 1479, ale 
widocznie do Bodzechowa „na talerzu” inwestycje przynoszą. Solec Zdrój – 2032 zł. 
W projekcie budżetu na rok 2022 zakładany poziom inwestycji jest nieco większy, ale 
znacznie również odbiegający od tych kwot, o których przed chwilą mówiłem. Można 
by powiedzieć, że budżet jest tak samo dobry jak roku 2020, 2019, 2018, 2017. 
Pojawia się jedno pytanie, skoro jest tak dobrze, to dlaczego jest tak źle? Pod 
względem demografii, pod względem dochodów osiąganych z pracy? Bardzo duża 
grupa mieszkańców naszego miasta osiąga minimalne wynagrodzenie za pracę. To 
się przekłada również na dochody samorządu. Czas wreszcie zacząć  
o tym mówić, jaka jest sytuacja? Czas zacząć nazywać rzeczy po imieniu  
i próbować im przeciwdziałać na miarę posiadanych możliwości, przede wszystkim 
rozwijać inwestycje. Ale tego w naszym mieście brakuje. Chciałbym jeszcze tutaj 
spojrzeć do pozycji dotacji celowych w roku 2022, zakładanych. W ramach projektu 
"Miasto Od Nowa" - Akademia Młodzieżowej Rady Miasta. No otóż, młodzieżowa 
rada miasta w naszym mieście, jeżeli chyba, że się mylę, nie funkcjonuje. Mimo tego, 
że w roku 2011 Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie powołania młodzieżowej 
rady miasta. Ta uchwała została opublikowana w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Świętokrzyskiego i do dzisiaj obowiązuje. I co się okazuje? Od 2013 r. 
nie mamy młodzieżowej rady miasta. Pan Prezydent widocznie takiej rady nie chce 
powołać. Nie wiem, dlaczego? Powinno nam wszystkim zależeć na tym, żeby 
zachęcać młodzież do uczenia się samorządności, do poznawania zasad demokracji, 
wreszcie do dyskutowania ze sobą na argumenty. Nie dajemy takiej możliwości. 
Natomiast, w budżecie taka pozycja się znajduje. Będziemy tworzyli Akademię 
Młodzieżowej Rady Miasta, ale bez młodzieżowej rady miasta. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 
Radnego Arona Pietruszkę.  
Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 
Jakiś czas temu, bodajże mieliśmy spotkanie z prof. Sztando, który mówił, że 
najważniejszymi środkami ekonomicznymi w budżecie są środki własne. Drugą 
rzeczą, którą ważną mówił, była sprawa porównywania się do innych w rankingach. 
Nazwał to utopią. To tyle, jeśli chodzi o takie porównania, bo ja nie będę porównywał 
tutaj nas do innych miast, ani do innych ościennych gmin. 7 lat dyscypliny finansowej. 
7 ciężkich lat dla naszego miasta, bo jednocześnie spłacaliśmy kredyty, jednocześnie 
inwestowaliśmy w to miasto. Przyszły teraz chude lata, ciężki okres, okres pandemii. 
I ten budżet, który jest przedstawiony na 2022 r. jest budżetem miarodajnym, 
stabilnym, niezadłużającym gminy. Jasne, można by było powiedzieć, że chcemy 
więcej. Każdy by z nas chciał więcej. Ja bym chciał to, drugi kolega radny, by chciał 
tamto. Potrzeb jest bardzo wiele. Musimy racjonalnie patrzeć na to, co będzie  
w przyszłości. A przyszłość, niestety, kolorowa nie jest, nie będzie. Któryś  
z kolegów radnych tutaj powiedział o zadłużeniu Miejskiej Energetyki Cieplnej. Łatwo 
się rzuca liczbami, ale nikt nie mówi o tym, jak wzrosła cena za jedną akcję emisji. 6 
grudnia 2021 r. jedna tona, jedna akcja kosztowała 84,68 euro. Miejska Energetyka 
Cieplna wyda na te akcje około 21 mln zł, a energia cieplna, energia, przepraszam, 
elektryczna w stosunku do ubiegłego roku wzrosła 55%. Spółka musi również 
dostosować kotły na ciepłowni do Konkluzji BAT, czyli nowych, rygorystycznych norm 
emisyjnych. Jest to wydatek kolejnych 8-10 mln zł. Łatwo się rzuca sumami, łatwo się 
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rzuca słowami,  
że ktoś jest zadłużony. Inwestycje poczynione w Miejskiej Energetyce Cieplnej mają 
przynieść to, abyśmy mniej płacili za tą emisję. Ceny są potworne, niestety. Tak to 
wygląda. Ja jestem spokojny, Szanowni Państwo, jeśli chodzi o budżet na rok 2022, 
bo dyscyplina ostatnich 7 lat – finansowa – naszego miasta i racjonalizm w 
podejmowaniu decyzji daje mi poczucie bezpieczeństwa, że mogę zagłosować "za" 
budżetem przedstawionym na obrady dzisiejszej sesji. Jestem wdzięczny za to Panu 
Prezydentowi, pracownikom Urzędu Miasta, Panu Skarbnikowi za pilnowanie tej 
dyscypliny, i że to miasto nie jest zadłużone, a czasy mamy coraz gorsze. Nie wiemy, 
co będzie za pół roku. Mamy tutaj przedstawione inwestycje w drogi różnego typu, 
inną infrastrukturę. Tych cen nie da się przewidzieć, przy dzisiejszej inflacji, która 
teraz tak gna. Nie wiem, czy ten budżet nie będziemy zmieniać co sesja, bo nie 
jesteśmy w stanie nadgonić cen. Sam widzę po fakturach, po dokumentacji u siebie 
w pracy, że nie da zaplanować się nawet budowy jednego węzła, bo ona jest nie do 
oszacowania, bo co pół miesiąca trzeba aktualizować ceny zakupu półproduktów. 
Będę głosował "za" tym budżetem i namawiam wszystkich innych radnych do 
poparcia budżetu na 2022 r. Dziękuję serdecznie. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 
Radnego Jerzego Wronę. 
Radny J. Wrona – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 
Szanowni Państwo Internauci! Na wstępie, to chciałbym się odnieść, jakie odniosłem 
wrażenie z poprzedniej części naszej sesji. Przy jednej z wypowiedzi miałem 
wrażenie, że znaleźliśmy się na wiecu skrajnej opozycji rządowej, co nie powinno 
mieć miejsca w ogóle w naszych obradach. Co nie powinno mieć miejsca tutaj w 
naszych obradach. I szkoda, że Pani Przewodnicząca nie zareagowała w porę. 
Natomiast, jeżeli już do tej sytuacji ktoś inny się odnosił, to riposta była 
natychmiastowa. Widać, że tutaj jeszcze trzeba troszkę popracować nad sprawnym i 
obiektywnym prowadzeniem obrad sesji naszego samorządu. Odnosząc się już do 
meritum punktu, w którym się znajdujemy, w którym prowadzimy debatę, to chcę 
powiedzieć, że chciałbym głównie podkreślić już wypowiedziane kwestie, ale jeszcze 
dodatkowo zaakcentować i podkreślić, że ten budżet dla naszego miasta 
zaplanowany na rok 2022, jak również Wieloletnia Prognoza Finansowa wskazuje na 
to, że nadal nie są wyciągane wnioski z sytuacji, w jakiej nasze miasto znajduje się, 
po prostu spadające w rankingu, w różnych rankingach coraz niżej, szczególnie w 
tych istotnych rankingach, w tych, które potem - że tak powiem - te rankingi, które 
mierzą te parametry życia w mieście, które powodują, że albo ludzie chcą żyć w tym 
mieście, albo po prostu się wyprowadzają. Już niejednokrotnie mówiłem, że wśród 
moich znajomych prawie nikomu nie udaje się zatrzymać swoich dzieci w Ostrowcu. 
Po prostu, swoją przyszłość planują i organizują w innych miastach. I ten trend nadal 
nie zostaje zatrzymany. Mówiliśmy na jednej z poprzednich sesji, że kwestie 
planistyczne mogą mieć wpływ na np. na fakt, żeby uatrakcyjnić, czy dać możliwość 
tutaj inwestorom, większą możliwość inwestowania w Ostrowcu i tym samym 
stwarzania nowych miejsc pracy, atrakcyjnych miejsc pracy. Ja wtedy zabierając głos 
powiedziałem, że nie tylko kwestie planistyczne. Jest wiele, wiele tutaj kwestii 
zaniedbanych w Ostrowcu, które powodują, że coraz mniej miejsc pracy jest w 
Ostrowcu. W zasadzie mieszkańcy Ostrowca w dużej części muszą po prostu o tak 
zwane, żeby uzyskać wynagrodzenie i żeby można było w ten sposób zaspokoić 
swoje potrzeby bytowe, to wyjeżdżać poza Ostrowiec Świętokrzyski. I tu, w tym 
kontekście jedną z przyczyn, jaką widzę to, to, że w rankingu w przeliczeniu wtedy 
tutaj posługując się miernikami, czy na osobę, czy kwotowo - miasto Ostrowiec 
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Świętokrzyski od lat za mało przeznacza środków, planuje środków rozwojowych tzw. 
środków inwestycyjnych na rozwój. Za wolno, tak jak kiedyś wyrażałem się, za mało 
środków przeznaczamy też na pozyskiwanie terenów, na których mogłyby być nowe 
inwestycje lokowania. I w tym kontekście nie chcę przedłużać, ja chcę bardzo 
sentencyjnie tutaj się wypowiedzieć, że widzę bardzo duży mankament. Można sobie 
zaklinać rzeczywistość różnymi tutaj ocenami subiektywnymi, lokalnymi, ale już 
niejednokrotnie tutaj zwracałem uwagę i prosiłem, żebyśmy też porównywali 
wskaźniki, czy my, na tle innych miast, innych samorządów o porównywalnej 
wielkości, czy jakby idziemy bardziej do przodu, bo niezależnie od tego zawsze coś 
nowego się buduje, coś nowego się robi. Można wymieniać te rzeczy i mieć 
wrażenie, że nie stoimy całkiem w miejscu. Ale jeżeli popatrzymy na to, co dzieje się 
wokół nas, to mamy punkty odniesienia, a te punkty odniesienia dają nam obraz 
rzeczywisty i mówią, że tu jest dużo do zrobienia. Tym bardziej, że niejednokrotnie 
było podkreślane, że nasz budżet stać jest na aktywniejszą politykę tutaj w zakresie 
inwestycji. I stąd, ja nie mogę poprzeć tego budżetu, dlatego, że uważam, że nie 
został dobrze przygotowany pod względem rozwojowym. Dziękuję za uwagę. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 
Radnego Karola Wójcika.  
Radny K. Wójcik – Bardzo dziękuję. Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 
Dzisiaj debatujemy nad założeniami budżetu na 2022 r. I myślę, że nie sposób tutaj 
mówić o budżecie bez takiej krótkiej chociażby analizy tych czynników zewnętrznych, 
które niewątpliwie będą miały wpływ na politykę finansową naszego miasta. Myślę, 
że już widać, że ten przyszły rok będzie w naszym kraju rokiem trudnym, może 
rokiem kryzysowym. I tutaj, po pierwsze może niepokoić rosnąca inflacja, która 
doprowadza do spadku wartości pieniądza. Po drugie, to są chociażby rosnące ceny 
paliw: olej napędowy, benzyna, gaz ziemny. Po trzecie, krajowa i europejska, 
oczywiście, polityka energetyczna, polityka ekologiczna i związane z tym 
konieczność ograniczania emisji dwutlenku węgla - CO2 do atmosfery, co będzie się 
przekładało, oczywiście, chociażby na wyższe rachunki za ogrzewanie. I w takich to 
warunkach właśnie przychodzi nam uchwalać budżet miasta. Myślę, że mimo tych 
niekorzystnych czynników, przygotowany budżet pod kierunkiem Prezydenta 
Górczyńskiego jest – myślę – uszyty na miarę potrzeb i możliwości. Myślę, że to jest 
budżet stabilny. Dlaczego muszę powiedzieć, że to jest budżet stabilny mimo tych 
niekorzystnych zjawisk, o których wspomniałem. Myślę, że trzeba powiedzieć, że są 
to te działania i wysiłki kilku ostatnich lat. To też upór i pewna konsekwencja, i 
rozwaga Prezydenta, aby nie zadłużać miasta, a spłacać te wszystkie zobowiązania, 
tylko z myślą o danym budżecie, danym konkretnym roku, tylko były to działania na 
pewno rozłożone na lata z myślą o przyszłości. I myślę, że taka polityka okazała się 
w perspektywie czasu słuszna, bo w momencie, kiedy wiele samorządów żyło na 
kredyt, nagle trwa pandemia, a teraz kryzys gospodarczy, i kiedy inni będą mieli teraz 
poważne problemy związane z tym, że tych zobowiązań będą mieli bardzo dużo, 
będą ceny generalnie rosły, to myślę, że nasza Gmina Ostrowiec Świętokrzyski przez 
ten okres przejdzie w miarę suchą stopą. Bardzo wielu żyło na kredyt bez myślenia w 
przyszłość, a w Ostrowcu wytyczono taki trend odwrotny, taki kierunek 
zrównoważony i oczywiście Prezydent jest za to bardzo często krytykowany, ale 
myślę, że dzięki takim działaniom, my – myślę, że nasze dzieci nie będą musiały 
spłacać tych zobowiązań w przyszłości, tylko z optymizmem będą mogły patrzeć się 
na przyszłość naszego miasta. Szanowni Państwo! W 2022 r., myślę, że nasze 
miasto nadal się będzie zmieniać na lepsze. Dalszej modernizacji będzie ulegać 
infrastruktura techniczna, czy też będzie kontynuowana przyjazna polityka 
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podatkowa. Też na wielką pochwałę zasługuje wzorowa dbałość o takie dziedziny 
życia samorządowego, jak edukacja, kultura, komunikacja, ekologia, czy estetyka 
miasta. Cieszę się też, że będą kontynuowane działania na ostrowieckich terenach 
inwestycyjnych. W budżecie również są ujęte działania związane z realizacją tzw. 
funduszy norweskich. Tutaj szczególnie cieszę się, że doczeka realizacji bliska mi 
idea, realizacji tej Akademii Młodzieżowej Rady Miasta. Myślę, że te wszystkie 
obszary wspomniane przeze mnie, to też są takie wizytówki naszego miasta w 
Polsce.  
Szanowni Państwo! Budżet Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2022 przygotowany 
przez Prezydenta Jarosława Górczyńskiego wraz z zespołem jest rozsądny, 
zrównoważony i oszczędny. To dobry budżet w trudnych czasach. Ja będę głosował 
za uchwaleniem tego budżetu na 2022 r. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 
głosu Radnego Kamila Stelmasika. 
Radny K. Stelmasik – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Cieszę 
się, że już Pan Prezydent do nas dotarł. Ja może swoją wypowiedź zacznę od tego, 
że no, proszę Państwa, dość trochę tego czarnowidztwa, bo wiele wypowiedzi, które 
do tej pory padły z ust Państwa no, rysują bardzo mroczną wręcz wizję przyszłości. 
Oczywiście, nie jest wesoło, nie jest kolorowo, bo widzimy, co się wokół nas dzieje. 
Ale czasy, w których żyjemy i funkcjonujemy, czyli w cieniu pandemii, dało – powiem 
kolokwialnie – popalić nam wszystkim. Odczuliśmy to chociażby po tym, że się nie 
spotykamy, że się nie widzimy normalnie, co też w jakimś sensie wpływa na poziom  
i kształt tej naszej dyskusji, a jesteśmy po to radnymi i po to są Prezydenci naszego 
miasta i sztab znakomitych urzędników, żebyśmy brali odpowiedzialność za miasto i 
żebyśmy może nie straszyli tych mieszkańców, którzy i tak żyjemy wszyscy wspólnie 
w naszej wspólnocie, w nie kolorowym czasach, więc może trochę optymizmu w to 
wszystko włóżmy, bo jednak to jest nam wszystkim zdecydowanie bardzo, bardzo 
potrzebne. Oczywiście budżet jest uszyty na miarę, na miarę naszych możliwości, jak 
to się zwykło mówić. Jest też uważam, że racjonalny i skrojony pod to, co możemy w 
momencie, w którym żyjemy tu i teraz. Ja bym natomiast chciał się odnieść do takich 
dwóch jakby przestrzeni, a niejako według mnie one są,  jakby stanowią całość, bo 
dużo mówimy o edukacji, o wzmacnianiu oświaty. Tak owszem, to się dzieje. Pan 
Prezydent pokazał nam w swojej wypowiedzi, jak olbrzymie pieniądze przeznaczamy 
dodatkowo poza subwencją oświatową. Ale wiemy, że ta nasza edukacja, oświata, 
szkoły są wspierane na różnych poziomach, bo i mamy certyfikaty językowe, mamy 
ustanowione niedawno bardzo wysokie stypendia dla najzdolniejszych uczniów, co 
też jest kluczowe. Są dodatki od kilku lat dla nauczycieli, dla tych nauczycieli, których 
uczniowie osiągają znakomite wyniki w nauce i cały szereg dodatkowych zajęć. 
Remontowane są szkoły, to jakby nie podlega dyskusji i jest to wzmacniane, widać to 
na naszych oczach. Natomiast, mam wrażenie, że dosyć mocno zaniedbujemy jakby 
drugą stronę tego medalu, mianowicie kulturę. Ponieważ dla mnie jest to, jako jedna 
całość – edukacja poza formalna, którą możemy odbywać w instytucjach kultury. A 
pamiętajmy, że wybudowaliśmy takową za ponad 20 mln, a mam wrażenie, że ciągle 
budżet instytucji kultury jest na niezmienionym poziomie od ponad prawie 5 lat. 
Często na tej sali, jeśli się mogę tak wyrazić, tutaj w naszym gremium, padają, 
zresztą dzisiaj też, porównania do miast ościennych, do Stalowej Woli, do Mielca.  
Ja tylko przypomnę, że w tych miejscowościach są 3 instytucje kultury, po 3, które są 
połączone. I tak w Stalowej Woli budżet instytucji kultury, czyli: Biblioteki, Centrum 
Kultury i Muzeum to 13,5 mln. Gdzie samo muzeum ma tylko 4,5 mln, a my się 
cieszymy, że "Krzemionki" dzięki wsparciu Ministerstwa Kultury będą miały już całe 
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trzy. Mielec, natomiast 110 mln, a u nas 3 instytucje kultury mają niewiele ponad 
pięć. Ja bym naprawdę prosił o to, żebyśmy kiedyś spojrzeli na to racjonalnie, bo 
jednak w tych instytucjach są pracownicy znakomici, potrafią planować. Ceny 
pewnych usług kulturalnych, kulturotwórczych, jak i samo utrzymanie budynku 
Browaru Kultury jest, osiąga wysokie koszty. Myślę, że po Nowym Roku pierwszy 
kwartał pokaże, jaka jest realna, realność tych wydatków. Więc myślę, żeby tutaj nie 
powodować, powiem wprost, pewnej frustracji tego środowiska, a odbieram sporo 
głosów z tego środowiska. Przyjrzyjmy się jeszcze raz temu budżetowi i niech to 
będzie troszkę lepiej planowane, bo niestety, udział w kulturze to jest też coś,  
co wzmacnia społeczeństwo obywatelskie. Coś co nas rozwija, rozwija nasze dzieci i 
młodzież. A że w ostatnich latach pewnych działań tam przybyło, pewnych sekcji, to 
myślę, że warto to robić. A jednocześnie kiedy tego nie robimy, to później mamy takie 
głosy, jak niedawno w przestrzeni publicznej, w portalach, w prasie, gdzie właśnie 
niektóre osoby, nie rozumiejąc jakby może elastyczności budżetu i tego, że czasami 
trzeba dołożyć, jakby dyskutują to, że to się dzieje kosztem innych działań miejskich. 
Bardzo się cieszę, że w tegorocznym budżecie i zdaje się, że środki zostały już 
uruchomione, będziemy realizować granty norweskie, które są pewnego rodzaju 
takim może nawet przeskokiem cywilizacyjnym dla naszego miasta i dla wielu 
dziedzin, które w ramach tych działań będą się mogły realizować. Rozwija się 
właśnie przedsiębiorczość, czy aktywność obywatelska dzieci i młodzieży, ale także 
wsparcie edukacji w ramach nowoczesnej wręcz edukacji. Znowu tu powiem  
– poza formalnej, ponieważ wiemy, że w ramach tego projektu – programu powstanie 
Ostrowiecki Integrator Edukacji i Przedsiębiorczości. Cieszę się, że Mateusz 
przypomniał ideę Młodzieżowej Rady Miasta. Ponieważ w 2011 r., kiedy ona 
powstała, powiem nieskromnie, też do tego się trochę przyłożyłem wówczas. I 
uważam, że naszemu miastu jest to bardzo, bardzo potrzebne, szczególnie w dobie 
dzisiejszego sporu politycznego, dyskursu publicznego. Kształcenie młodzieży w tym 
kierunku jest niezwykle istotne. I mam nadzieję, że też te granty norweskie, które 
będziemy realizować we współpracy, i to niestety, nie wybrzmiało wcześniej, ja bym 
bardzo chciał podziękować tutaj ogromnej robocie, jaką w to wszystko włożył 
Wiceprezydent Dominik Smoliński. Cały jego pion. Ale też, i to należy naprawdę 
proszę Państwa docenić, bo niestety, jest to sfera niedoceniana w naszym mieście, 
mianowicie organizacje pozarządowe. Ponieważ bez 3 organizacji pozarządowych, 
mianowicie: Stowarzyszenia Przestrzeni Inicjatyw Społeczno-Kulturalnych, PCK-u i 
Stowarzyszenia "OST-Rower", to byłoby ciężko realizować te granty, gdyż jednak 
partnerzy społeczni są niezbędni właśnie do realizacji tego przedsięwzięcia. Tak, że 
ja popieram budżet, jest on, tak jak mówię, szyty  
na miarę i niech się dzieje. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 
głosu Radnego Mariusza Łatę. 
Radny M. Łata – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Ja, tak jak przed przerwą, chciałem 
odnieść się do zarzutów, które padły pod kątem mojego wystąpienia. A mianowicie, 
że skupiam się na sytuacji ogólnej, nie tylko naszej gminy. Ja pozwoliłem sobie w 
przerwie jeszcze raz przejrzeć moje wystąpienie i tym, którzy myślą, którzy mówią, 
że mało tam o Ostrowcu, a o wszystkim innym, to zachęcam do lektury. Bo wszystkie 
odwołania do polityki centralnej, to są w kontekście naszego miasta, naszej gminy. 
Bo tu o tym dyskutujemy. I Szanowni Państwo! Państwo również odnoszą się do 
sytuacji innych samorządów. Porównują się. Ja tylko pragnę przypomnieć, że 
wspomniane już miasto Stalowa Wola ma blisko 200, jeżeli dobrze spojrzałem w 
internecie, około 200 mln zadłużenia. Miasto Ostrowiec nie ma nic zadłużenia. 
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Szanowni Państwo! I odnosząc się tutaj do tego, jak dużo wydajemy w Gminie 
Ostrowiec na promocję. Ja mam nadzieję, że tu Pan Skarbnik albo Pan Prezydent 
dokładnie podał proporcje. Ja myślę, że w lwią część środków promocyjnych, to jest 
promocja miasta poprzez sport. Bez tych środków ostrowiecki sport by nie istniał. 
Czy tego Państwo, byście chcieli? Dla mnie bardzo ważne są, że zaplanowane są te 
środki na ostrowiecki sport, bez których niemożliwe by było utrzymanie tak wiele 
sekcji. Chodzi mi tutaj głównie o sekcje młodzieżowe i juniorskie. Niedawno 
przeczytałem, że i wiem o tym doskonale, że KSZO Ostrowiec jest najlepszym 
młodzieżowym klubem w województwie świętokrzyskim i zajmuje bardzo wysokie 
miejsce w naszym kraju. W obliczu tego, że województwo świętokrzyskie jest 
ostatnim województwem, na ostatnim miejscu w kraju, jeżeli chodzi o sport 
młodzieżowy, to KSZO Ostrowiec jest perełką, która ratuje po prostu jeszcze honor 
tego województwa, jeżeli chodzi o sport młodzieżowy. Jeżeliby Państwo pozbawili 
tych środków nasz ostrowiecki sport, to nie byłoby rozwoju tego sportu. Dlatego ja 
bardzo cieszę się i powtarzam, że są przeznaczone środki na promocję miasta przez 
sport, dla klubów, w których rozpoczyna przygodę ze sportem tysiące młodych 
ostrowczan. To szkółki piłkarskie, to pływalnia "Rawszczyzna", to sekcje pływackie, 
sekcje judo, sekcje taekwondo, boksu, piłki nożnej, piłki ręcznej, siatkówki i wiele 
jeszcze innych, o których nie wspominam. Dlatego jest to tak ważne. Bardzo cieszę 
się, że Państwo wszyscy zauważają to, że wspierana jest ostrowiecka gminna 
oświata. Cieszę się bardzo, że poprawiane są ciągle warunki w szkołach, warunki 
nauki dla dzieci i młodzieży. Rodzice to zauważają. W rozmowie z mieszkańcami 
podkreślają ten temat. A temat zeszłorocznych stypendiów i zapowiedzi ich 
kontynuacji, szerokim echem odbił się, jeżeli chodzi o środowiska oświatowe w 
naszym kraju. 10 tys. dla zdolnych uczniów, które gwarantują im rozwój lub zakup 
pomocy służącym rozwojowi, to bardzo dobry kierunek. Bardzo podoba się 
mieszkańcom Ostrowca również finansowanie dodatkowych zajęć z matematyki z 
elementami logiki, ale także i plastyki, która w obliczu powstania Ostrowieckiego 
Browaru Kultury i dynamicznie w ostatnich tygodniach rozwijającej się działalności 
Biura Wystaw Artystycznych, które zostaje wreszcie zauważane na mapie Ostrowca 
Świętokrzyskiego, nie tylko przez środowisko artystów z całej Polski, ale również 
dzięki Pani Dyrektor, która aktywizuje środowisko lokalne, dzięki rodzicom dzieci, 
które z przyjemnością przyprowadzali je na udział w warsztatach organizowanych 
przez pracowników Biura Wystaw. Tak, jak Kolega Kamil wspomniał, dostrzegamy 
również dbałość o estetykę miasta. Cieszy to, że miasto jest schludne, estetyczne, 
ale przede wszystkim zadbane. Szanowni Państwo! Ostrowiec nie jest wyspą i 
dlatego w kontekście sytuacji ogólnokrajowej należy odnosić się również do stanu 
budżetu naszego miasta. Bardzo dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 
Radnego Marcina Marca. 
Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie 
Prezydenci! Szanowni Państwo! Budżet, jak doskonale wiemy, jest instrumentem do 
realizacji różnego rodzaju zadań z zakresu polityk publicznych. I tak też go wszyscy 
pojmujemy. Ja bym nie chciał może w swoim wystąpieniu odnosić się bardzo 
szczegółowo do konkretnej pozycji, kwot, itd., tylko jako do instrumentu, tak jak 
mówię, finansowego, który ma za zadanie realizować owe polityki publiczne. 
Chciałbym powiedzieć o kilku kwestiach, które są warte podkreślenia, które czasami 
są pozytywne, a które czasami niepokoją. I tak, no pewne wyzwania, które nas tyczą 
na przyszłe lata, bo oczywiście budżet omawiamy na przyszły rok, ale jest on 
elementem składowym szerszej polityki długofalowej, bo musimy na każdy budżet 
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patrzeć, nie jako instrument jednoroczny, tylko jako element szerszej polityki, strategii 
budowania miasta na przyszłość. Bo to, co robimy dzisiaj, będzie rzutować na lata 
kolejne. Wiemy doskonale, choćby po ostatnich głosowaniach dotyczących opłat za 
wywóz odpadów i jak zaczyna być to uciążliwe. Wiemy doskonale, o czym Kolega 
Aron Pietruszka wspomniał, o wzrostach kosztów certyfikatów emisji CO2, w związku 
ze spalaniem węgla i produkcją energii. W tym kontekście jawi się to, że naprawdę 
musimy poważnie myśleć jako samorząd o poważnych wyzwaniach, być może nawet 
rozważenia pewnych niepopularnych decyzji, które np. poszłyby w kierunku 
zamkniętego systemu gospodarowania odpadami, u nas w gminie, poprzez 
uruchomienie spalarni na jej terenie. Pewnie gdzieś trzeba by to zlokalizować w 
terenach, które są odległe od centrum, które by zminimalizowały efekt emisyjny, a 
przy okazji przełożyły się na, że tak powiem, poprawę bilansu energetycznego naszej 
gminy i obniżenia znacząco kosztów. Nie wiem, czy to dobry pomysł, ale na pewno 
wart rozważenia w przyszłości, bo chyba innej drogi, niestety, nie ma. Żyjemy  
w coraz bardziej zanieczyszczonym środowisku. Druga sprawa to jest kwestia 
promocji Ostrowca jako miasta dobrego do życia. Co my możemy zrobić, żeby nasze 
miasto było postrzegane jako miejsce gdzie warto żyć? Tu Kolega Radny Jurek 
Wrona wspomniał o tym, jak wielu spośród jego znajomych, no nie udaje się 
przekonać własnych dzieci do pozostania w mieście. Ja się wcale nie dziwię, bo 
oczywiście większe miasta, większe ośrodki mają to do siebie, że mają więcej tych 
magnesów, i oczywiście z aglomeracjami typu: Warszawa, Wrocław czy Gdańsk - nie 
wygramy. Niemniej jednak, jest masa ludzi, która pozostaje w regionie 
świętokrzyskim, w ościennych miejscowościach, w ościennych powiatach. I myślę, że 
tam powinniśmy szukać potencjalnych mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego, 
którzy z różnych przyczyn u siebie w miejscowościach też nie widzą przyszłości do 
życia, ale z kolei nie chcą się osadzać w tak dużych miastach. Tu paradoksalnie 
sytuacja mieszkaniowa, o której zdaje się, że wspomniał mój przedmówca, w swojej 
pierwotnej wypowiedzi, Mariusz Łata, o wzroście cen za mieszkania. No, ostrowiecki 
rynek mieszkaniowy na tle rynku krajowego jest tutaj nieporównywalnie 
korzystniejszy. Te ceny są dużo bardziej racjonalne i jeżeli młody człowiek myśli o 
związaniu się kredytem, no to nikt nie chce go spłacać do 70 roku życia, czy do 65, 
po to tylko, żeby pomieszkać w mieszkaniu. Będzie albo szukał innych rozwiązań, 
albo po prostu tam, gdzie jest taniej. Być może to jest nasza szansa rozwojowa, że tu 
naprawdę jeszcze te ceny są relatywnie, wydaje się, też oczywiście zdaję sobie, że 
poziom płac jest inny, ale wydaje mi się, że jak gdyby ta proporcja potencjalnych 
zarobków do kosztów, jest bardziej racjonalna. Perspektywa wzięcia kilkuset 
tysięcznego, bez mała, prawie – w większych miastach – kredytu przekraczającego 
pół miliona, nawet dochodzącego do większych kwot, no jest przerażające, 
przytłaczająca dla ludzi wchodzących w dorosłe życie, którzy chcą założyć rodzinę. I 
myślę, że tu powinniśmy szukać naszej szansy rozwojowej. Kolejny temat, to jest to, 
żeby uświadomić to o tej ofercie. Może powinniśmy wyjść do miast ościennych. 
Ostatnio widziałem reklamy Prezydenta Skarżyska, który namawiał mieszkańców 
Ostrowca do osiedlenia się, czy inwestowania w Skarżysku. Czegoż by, byśmy my 
nie mieli nie zrobić tego samego? Kolejny temat. Utrzymanie infrastruktury w 
przyszłości: szkoły, których mamy cały czas dużo, infrastruktura sportowa, kulturalna. 
To jest baza, która przy tych wzrostach kosztów energii cieplnej i energii elektrycznej, 
i ogólnych kosztach zarządzania, będzie w przyszłości przy kurczącej się bazie 
podatkowej, no naprawdę poważnym wyzwaniem do utrzymania. I dzięki Bogu, że 
mamy pewien bufor tutaj możliwości choćby nawet zwiększenia w przyszłości 
podatków po to, żeby sobie jakoś poradzić, bo no ja jak myślę, jeszcze pewnie nie  
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za rok, nie za dwa, nie za pięć, ale za 10-15 lat, naprawdę współczuję radnym czy 
prezydentowi, który wtedy będzie zarządzał miastem, jak sobie z tymi wyzwaniami 
poradzi? Jeszcze dwie sprawy. Wzrost oczekiwań społecznych co do jakości usług 
społecznych. Dzisiaj mieszkaniec, jeżeli ma być zadowolony z tego, że żyje  
u nas w mieście i w ogóle nie tylko u nas w mieście, tylko w jakiejkolwiek 
miejscowości w kraju będzie potrzebował coraz większej jak gdyby pomocy, czy 
ingerencji samorządu w jego funkcjonowanie. Mówię tu o chociażby nawet 
dyskutowanych na dzisiejszej sesji usługach opiekuńczych, usługach 
wytchnieniowych, usługach różnego typu chociażby wspomagających osoby  
w starszym wieku, seniorów w różnych domowych sprawunkach, bo wiemy 
doskonale, że mamy do czynienia ze starzejącym się mocno społeczeństwem.  
Ci ludzie, często poprzez właśnie emigrację młodych, zostają tutaj skazani na 
samego siebie, a nie zawsze pomoc sąsiedzka, czy wolontarystyczna będzie 
wystarczająca do tego, żeby te potrzeby zaspokoić i tu przed nami kolejne wyzwania. 
Musimy się tym bardzo poważnie już na cito zajmować, bo takie oczekiwania 
społeczne będą. Pytanie jeszcze, skąd brać na to pieniądze. To jest kolejny temat. I 
ostatni temat, poruszony też przez mojego poprzednika, dosyć mocny, temat sportu. 
Trochę mnie niepokoi stagnacja dotycząca jak gdyby tego, gdzie Ostrowiec żył 
kiedyś sportem i nadal żyje, i te potrzeby są, no niestety, przez ostatnie lata jakoś nie 
bardzo możemy się poszczycić jakimikolwiek sukcesami. Ja nie mówię  tu o sporcie 
młodzieżowym, żeby była jasność. Ja tu mówię o sporcie zawodowym. Oczywiście, 
samorząd nie jest od tego, żeby to wszystko utrzymywać. Sponsorów, no próżno 
szukać, bo nie mamy chyba, aż tak mocnego biznesu, choć pewnie jakby dobrze 
poprowadził rozmowy i przedyskutował korzyści dla biznesu, to może by zechcieli 
trochę być bardziej hojni jeżeli chodzi o sponsoring. No myślę, że to miasto 
naprawdę zasługuję co najmniej na to, żeby grać na poziomie centralnym w jakiejś 
lidze. Siatkówkę mamy w tym momencie na poziomie drugiej ligi. Piłkarze ręczni na 
poziomie pierwszej ligi, ale nie centralnej, tylko tej makroregionalnej. Piłka nożna, 
wszyscy wiemy, od lat utknęliśmy w trzeciej lidze i nic nie wskazuje na to, że 
możemy awansować. Środowisko sportowe też jest skłócone, co ostatnia dyskusja 
na temat stadionu lekkoatletycznego pokazała, bo każdy działa według zasady, 
każdy sobie rzepkę skrobie i każdy ciągnie w swoją stronę. Myślę, że naprawdę 
powinniśmy się w to włączać i jakoś popracować nad tym, bo no nie może tak być, że 
wszyscy tutaj będą chcieli wszystkiego. Trzeba do jakiegoś kompromisu i jakiegoś 
konsensusu tutaj dążyć. I myślę, że to też rola nas w tym wszystkim, żeby tak się 
działo. Chyba tyle, najważniejsze kwestie poruszyłem. Przepraszam, jeżeli mówiłem 
zbyt długo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 
Stanisława Choinkę. 
Radny St. Choinka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 
Państwo Internauci! Pochylamy się dziś nad budżetem Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na rok 2022. Nadchodzące podwyżki energii, gazu, paliw sugerują, że 
będzie to rok trudny i ciężki. Każdy z nas już dziś czuje, co z naszymi budżetami 
domowymi robi galopująca inflacja. Każdy z nas z niepokojem patrzy na ten rok 
przyszły. Na poziomie rządowym trudno zauważyć jakąś przemyślaną, długofalową 
strategię. Liczy się tylko tu i teraz, a po nich to choćby i potop. Na naszym podwórku 
to my jesteśmy odpowiedzialni za kształt naszego lokalnego budżetu, to my musimy 
myśleć strategicznie. I w mojej opinii, tak przygotowany budżet jest właśnie 
budżetem strategicznym, przemyślanym, skrojonym na potrzeby nadchodzącego 
trudnego roku. Dzisiaj realizujemy kolejne potężne projekty finansowe ze środków 
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zewnętrznych, bez obaw o środki na wkład własny, bez zaciągania kredytów.  
I w tych trudnych czasach inwestujemy. I tu widać przemyślaną, długotrwałą politykę 
finansową Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Pan Prezydent Miasta Jarosław 
Górczyński wraz z nami, z Radą Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ma możliwość 
realizować wielkie inwestycje w infrastrukturę drogową. Równocześnie nie zapomina 
o mieszkańcach, dla których powstają także małe drogi, chodniki, ścieżki rowerowe 
tuż obok ich posesji, na czym mieszkańcom tak naprawdę najbardziej zależy. Dla 
naszych mieszkańców podejmujemy także te trudne, budżetowe decyzje, które choć 
w pewnym stopniu mogą powstrzymać ten ogólnopolski wzrost cen. Kończąc, podam 
przykład ze swojego zawodowego podwórka. Pracując w komunikacji miejskiej, w 
ostatnim czasie odbieramy mnóstwo telefonów z innych miast, gdzie ich 
przedstawiciele pytają nas, czy rzeczywiście w Ostrowcu Świętokrzyskim bilet 
jednorazowy, normalny od 2014 r. kosztuje 1,50 zł? Pytają z niedowierzaniem, czy to 
jest już prawie bezpłatnie? Szanowni Państwo! W tych podobnych miastach, o 
podobnej wielkości do naszego miasta, ceny już sporo są wyższe cen biletów 
komunikacji miejskiej. Około 3 zł i z tego co mówią, że te ceny biletów będą drożały 
ze względu na wzrost energii, paliwa, itd. I teraz chciałbym tak na koniec 
podsumować może trochę parafrazując, że w tych różnych wypowiedziach dzisiaj, 
które słyszałem, mocno cudze chwalimy, a swojego trochę niedoceniamy. Dziękuję 
pięknie, Pani Przewodnicząca, za uwagę. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 
głosu Radną Grażynę Maj. 
Radna G. Maj – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! 
Szanowna Rado! Szanowni Internauci! Ja mam jedno pytanie dotyczące wydatków 
na drogi publiczne i gminne, które są w wysokości 20 ponad mln. Chciałbym zapytać, 
czy w tej kwocie zostały przewidziane np. fundusze na pozyskiwanie dróg, przy 
których mieszkają mieszkańcy naszego miasta, a te drogi na ten moment są 
prostopadłymi drogami do... Nie słychać? Do dróg miejskich i czy te drogi 
międzyosiedlowe mogłyby być zakupione przez miasto dla, no, poprawy życia 
mieszkańcom? To jest moje pierwsze pytanie. I proszę Państwa, chciałabym odnieść 
tutaj się do wypowiedzianych słów przez wielu radnych i taka refleksja mi się 
nasunęła, a mianowicie wydaje mi się, że jesteśmy trochę w rozbieżności w stosunku 
do tego, co robimy, a w stosunku do tego, co mówimy. Uzasadnię swoją wypowiedź 
w sposób następujący, ponieważ, proszę Państwa, cieszymy się, że budżet naszego 
miasta nie jest zadłużony, nie mamy kredytów. Proszę Państwa, jak sprawdziłam 
kilkunastu radnych z naszego środowiska ma kredyty, które w tym momencie podjęło  
i zaciągnęło w jakimś konkretnym celu. Ja sama, proszę Państwa, zaciągałam 
kredyty inwestycyjne po to aby, że tak powiem kolokwialnie, dogonić, a nie czekać 
szansę kupienia czy mieszkania, czy wybudowania domu. Proszę Państwa, jeżeli 
bierzemy kredyty konsumpcyjne, to jak najbardziej są to kredyty przejedzone. Jeżeli 
natomiast bierzemy kredyty inwestycyjne, to, proszę Państwa, wydaje mi się, że jest 
to znaczący rozwój i w trosce o nasze miasto uważam, że kredyt inwestycyjny, który 
powinniśmy może jakiś zaciągnąć, daje może szansę naszemu miastu na 
pozyskanie inwestorów, na zachęcenie ich do inwestowania w naszym mieście.  
Proszę Państwa! Przejrzałam też budżet. Może nie do końca jestem ekonomistką i 
nie jestem ekonomistką, ale na liczbach troszeczkę się znam, i Proszę Państwa 
przejrzałam go kilkakrotnie i cóż rzuciło mi się w oczy? Jest tu, proszę Państwa, 
wiele dysproporcji i wiele takich odwrotnych proporcjonalności, bym powiedziała, do 
potrzeb i wydatków. A mianowicie, jedną z takich bolączek naszego miasta jest, 
proszę Państwa, wyludnienie się dzieci. Z racji mojego zawodu chciałbym Państwu 
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powiedzieć, że rozmowy, jakie toczymy z dziećmi, pytanie maturzystów, czy planują 
pozostać w domu, czyli mam na myśli Ostrowiec, spotyka się, proszę Państwa, w 
99,9 z informacją zwrotną, że niestety, dzieci nie planują w naszym mieście zostać. 
Proszę Państwa, jeżeli nie zatrzymamy tego stanu, jeżeli Pan Prezydent 
rzeczywiście inwestuje w szkolnictwo, ale proszę Państwa, to, że ich świetnie 
wykształcimy, daje - nie mówię o zatrzymaniu tego procesu, bo jest to błędne 
myślenie, ale proszę Państwa, młodzież nasza czując, że jest dobrze przygotowana 
podejmuje wyzwania edukowania się za granicą, edukowania się, proszę Państwa,  
w najlepszych uczelniach i to daje im szansę, proszę Państwa, życia w miejscu, które 
gwarantuje im jakość życia. Proszę Państwa, bolączką naszego miasta jest głównie 
fakt braku mieszkań. I tak, jak Pan Marzec, Radny Marzec powiedział, że kredyt, 
który dzieci biorą na pozyskanie mieszkania, wiąże ich z tym miejscem na wiele lat. I, 
jeżeli proszę Państwa, tu sami sobie też przeczymy, bo rzeczywiście, nie dajemy 
szansy dzieciom kupienia tych mieszkań za gotówkę, ze względu na to, że no płace, 
jakie w naszym mieście są, poniżej minimalnej płacy nie gwarantują dziecku tego, że 
ono przez całe życie, przez całe życie, proszę Państwa, zaoszczędzi na kupno 
mieszkania. Co chciałabym jeszcze, proszę Państwa, powiedzieć? Ponieważ 
przejrzałem budżet, tak jak powiedziałam, i na gospodarkę mieszkaniową 1  mln 900 
tys., niewiele ponad zostało przeznaczone. Wydaje mi się, że jest to zbyt mało, takie 
mam wrażenie. Co, proszę Państwa, jeszcze rzuciło mi się w oczy? I w budżecie, w 
którym no, mamy plany, są to raczej plany takie, proszę Państwa, dnia codziennego, 
konsumpcyjne. Nie zauważyłam, proszę Państwa, inwestycji na szeroką skalę, 
trochę może czasami ryzykownych. Może, proszę Państwa, we współpracy  
z innymi ośrodkami, może z innymi miastami. Może nie warto się przyglądać innym i 
według myśli, którą tutaj ktoś już powiedział: "cudze chwalicie", ale, proszę Państwa, 
wzorowanie się na dobrych, na dobrych przykładach jest, proszę Państwa, dobrą 
rzeczą. Nie jest tutaj mówienie o tym, że jesteśmy najmądrzejsi i jesteśmy, proszę 
Państwa, bez żadnego zarzutu w stosunku do tego, co robimy i nie mamy prawa 
wysłuchiwać, ani nikt nie ma prawa nam nic dopowiedzieć. Proszę Państwa, to jest 
największa nasza bolączka, młodzież, którą musimy zatrzymać, jeżeli chcemy, żeby 
w mieście dalej się żyło dobrze. Proszę Państwa, my sami wiemy, że środki na 
kulturę, które tutaj są przekazane są i małe, i duże. Ale proszę Państwa, to, co 
słuchamy z wypowiedzi dzieci, jest mnóstwo rzeczy, które wspierają seniorów i 
proszę Państwa, niewiele atrakcji dla młodych. Chciałabym, żebyśmy się zastanowili 
nad, i już tutaj padła kiedyś taka propozycja, padła taka myśl, że naprawdę wszystkie 
ręce na pokład i trzeba by było naprawdę bez sporów i jakichkolwiek odniesień, kto 
jest winny, bo proszę Państwa, ja też jestem obserwatorem tego, co się dzieje w 
świecie, w Polsce, no i musimy przyznać chyba, że to jest globalna tendencja do tego 
co się dzieje w obecnym świecie. Nie będę się zagłębiać w politykę, bo nie jest to 
przedmiotem tego spotkania, czy tej Rady, ale proszę Państwa, zasada pierwsza i 
podstawowa, to jest dbałość o nasze środowisko, o nasze miasto i o to, żeby ono 
tętniło życiem. A niestety, proszę Państwa, z przykrością trzeba stwierdzić, powiem 
może źle, ale odniosę się do tego, co ostatnio powiedziała mi moja córka, która 
przyjechała na święta: "Mamo, nie ma się gdzie spotkać ze znajomymi." Proszę 
Państwa, dbajmy o to. Właśnie o taki rozwój, żeby dzieciaki mogły funkcjonować, 
przyjeżdżać, cieszyć się i z zachwytem patrząc na nasze miasto, chciały się w nim 
osiedlać. Także, proszę Państwa, myślę, że jest to budżet, który ma chyba jeszcze 
wiele rzeczy do poprawienia i zwrócenia uwagi na to, żeby jednak może troszeczkę 
w innym kierunku go zorganizować. Dziękuję bardzo.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 
Radnego Andrzeja Pałkę.  
Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Panowie 
Wiceprezydenci! Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście i Internauci! Analizując 
dogłębnie zaproponowany budżet powiem, że konstrukcja budżetu na 2022 r., 
została bardzo wnikliwie również analizowana przez specjalistów VII składu 
Orzekającego RIO w Kielcach. Ja tylko powiem, stawałem, kiedy byłem dyrektorem, 
przed RIO, to wiem najlepiej o jakie szczegóły jest każdy pytany, który tam staje. I 
chylę czoła, że ani do budżetu, ani do prognozy nie było najmniejszego zastrzeżenia. 
Nie znaleźliśmy słowa, że coś za mało. A więc, do czego nawiązuję? Mówimy o 
terenach. Panie Prezydencie, bardzo dobrze, ja to zawsze chwaliłem, że pozyskuje 
Pan tereny, które w przyszłości będą - załóżmy - dla tych potencjalnych inwestorów 
do tych, którzy zatrudnią też również ludzi. To jest jedno. Dwa, no myślę, że trzeba 
tak powiedzieć biblijnie troszeczkę. Mieliśmy lata tłuste, czyli żyło się dobrze, stabilna 
polityka od samej góry idąca i można było, prawda, coś planować, przewidywać. 
Dzisiaj stanęliśmy przed sytuacją, chciałoby się powiedzieć, ciąg dalszy tej mojej 
wypowiedzi, następują chyba już te lata chude, bo już widzimy, jak to się mówi 
"strach w oczach". Popatrzmy na taki jeden z tych strachów. Jak wygląda siła 
nabywcza naszej złotówki? A co się za tym idzie? Mówiliśmy tu o inwestycji. 
Popatrzmy, jak inwestor, już Prezydent nawet określał, nawet budowa tej nowej 
drogi, która idzie nam tutaj, prawda, do targowicy. Popatrzmy na ten odcinek. 
Inwestor chciał odstąpić ze względu na drastycznie rosnące ceny materiałów 
budowlanych. Ja tylko na to chciałem zwrócić uwagę. Podwyżka paliwa, ja nie będę 
mówił dokładnie ile, ponieważ go nalewam, prawda, co któryś dzień. Złotówka do 
góry i cisza w eterze, ale jak obniżka o 15 do 20 gr. – przez ile dni my już to 
słyszymy? To trochę mnie boli, bo powinno się powiedzieć, co jest za, co jest 
przeciw. Chcę powiedzieć, że budżet, Panie Prezydencie, na 2022 r.,  
w tym budżecie są ujęte zadania związane z całą gminą. Zaplanowany, fakt, na 
możliwości, prawda, naszego miasta. Pytanie, jakie można zadać, dlaczego 
pracownik jest nisko opłacany w Ostrowcu niż w innych miastach? Bardzo trafne, to 
jest pytanie, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo, ale myślę, że nie ten adresat. 
Bo jak byłby, i teraz sobie pozwolę, trochę historii ma człowiek już za sobą, gdy byłby 
taryfikator i nieważne, czy ja jestem w Szczecinie, w Gdańsku, we Wrocławiu, w 
Warszawie, czy w Ostrowcu, czy w Bodzechowie – jako przykład – za tą samą pracę 
dostanę tą samą płacę, my byśmy tutaj nie mówi o tym, że nasze ukochane muszą 
jechać, szukać gdzie indziej pracy. A co Prezydent już w tym kierunku, Panie 
Prezydencie, z szacunkiem wielkim i całemu zespołowi, Pan już zatrzymał podatek 
od 7 lat. Czy to jest z korzyścią dla przedsiębiorców? Na pewno tak. Pan już 
zatrzymał podatek przez tyle samo lat, dzięki oczywiście radnym Rady Miasta, za 
środki transportu. Kolejny element i armia ludzi, którzy, jak to się mówi, tutaj pracują. 
Trochę zazdrosnym okiem patrzą sąsiedzi obok. Można mówić, że jest jakaś licytacja 
poboczna, że gdzieś się ktoś tam przesunie, to jest normalne. To jest takie nasze 
życie. No, bardzo ładnie, pozwolę sobie nawiązać, przez analogię Kolega Aron 
powiedział: środki własne, czyli to, co mamy, a różne dotacje, różne przywożone w 
różny sposób, żeby tu nie mówić, że jakaś stronniczość czy nie. My to przeżywamy 
niekiedy, bo żyjemy w tym świecie, w obecnym czasie covidowym. Ostrowiec, 
słucham ostatnio – 500 tys., w drugim miesiącu – 1,5 mln i więcej dla szpitala. Jako 
przykład chciałem podać, żeby złośliwości nie szukać i polityki nie było. Panie 
Prezydencie, ten budżet – jaki jest? Myślę, że pokazał bardzo wiele. Raz, że jest 
proinwestycyjny, mimo, prawda, różnego spojrzenia. Ja na to spojrzenie też mogę 
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sobie popatrzeć inaczej. Jeżeli coś się buduje, już widzi Pan, że główne ulice są, już 
myśli Pan o tych drobniejszych ulicach. Na pewno myślę, że pani Grażyna miała na 
myśli, że są również i ulice, gdzie działki wykupiono od prywatnego właściciela, gdzie 
te istniejące drogi, oczywiście bardzo często utwardzone wstępnie, że są na 
współwłasności. No, fakt faktem, że nie da się tej złotówki przeznaczyć na 
współwłasność, ale pokazał Pan, bo ja ten temat poruszałem, jak Pan Prezydent na 
pewno pamięta. No, ja światełko już widzę w tunelu. Jeżeli się zespół zgromadzi, to 
Pan Prezydent mówi, to ja mogę zobaczyć, na ile jest możliwość pomóc. I chwała 
temu i chylę czoła nisko i bardzo dobrze, że tak się dzieje. Myślę, że co do niżu 
demograficznego, niż demograficzny objął cały świat, nie tylko Ostrowiec 
Świętokrzyski. A więc chciałbym tylko powiedzieć tyle, no jest, są rodziny rozwojowe, 
a okazuje się, że jest jedno dziecko, albo nie ma, bo jest wygodniej. Pomijam temat 
smutny no, jeśli nie ma takiej możliwości. Ale to chciałbym taką uwagę na marginesie 
nazwać. No myślę, że resztę została edukacja. Edukacja, nie tylko szkoła, 
pamiętajmy. Edukacja również i jest w domu rodzinnym. A więc, o tym też warto 
wspomnieć. Będę popierał budżet, jakbym mógł to oburącz. Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 
głosu Radną Martę Woźnicką-Kuzdak. 
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Państwo 
Radni! Internauci! Za chwilę będziemy głosować nad najważniejszą uchwałą tej sesji 
- uchwałą budżetową. Przedstawiony został nam, radnym projekt budżetu, który 
wytycza kierunki działania na 2022 r. Chcę podkreślić, że ten projekt kontynuuje 
dobre praktyki zapoczątkowane w latach ubiegłych. Odzwierciedla także aktualną 
sytuację gospodarczą naszego miasta oraz oczekiwania mieszkańców i 
przedsiębiorców. Szczególnie ważne jest, że zabezpieczone są środki na właściwe 
funkcjonowanie oświaty oraz koszty naszych autorskich rozwiązań w tym obszarze, 
jak: certyfikaty językowe, dodatkowe godziny języka angielskiego we wszystkich 
klasach gimnazjalnych, otwarte szkoły w piątki i soboty, szereg zajęć pozalekcyjnych, 
stypendia dla najlepszych uczniów. Zabezpieczone są również środki na kulturę, 
kulturę fizyczną i sport. Musimy mieć na uwadze, jak ważne są to dziedziny życia, 
które kształtują tożsamość lokalną i wrażliwość. Uważam, że przedstawiony projekt 
budżetu jest bardzo dobrze ukształtowany i wart jest poparcia. Jestem również pełna 
podziwu wobec pracy Pana Prezydenta, Skarbnika i pracowników Urzędu Miasta. 
Budżet ten jest proinwestycyjny, mimo trudnego czasu dla gospodarki  
w całym kraju i zabezpiecza wszystkie zadania, z których jako samorząd miejski 
mamy obowiązek się wywiązać. Tymczasem, nie oszukujmy się, idą trudne lata, 
trudne dla ludzi, ale też trudne dla samorządów. Obawiam się, że będziemy mieli 
wątpliwą przyjemność obserwować duże problemy samorządów, firm, spółdzielni 
mieszkaniowych, wspólnot, jak również instytucji. Przy tym wzroście cen, który 
obserwujemy i całkowicie zniszczonym rynku energetycznym, trudno mieć 
oczekiwania wobec lekkiego i przyjemnego następnego roku. Szanowni Państwo, z 
ogromną uwagą i atencją słuchałam wypowiedzi Państwa Radnych i zauważyłam, iż 
słowo" ranking" jest wyjątkowo popularne, rzekłabym, że modne. Szkoda tylko, że te 
wszystkie rankingi nie wykazują miast bez zadłużenia. A jak wspomniał Pan Radny 
Mariusz Łata, zadłużenie w przedstawianej nam za wzór Stalowej Woli plasuje się na 
poziomie ponad 200 mln. Należy sobie odpowiedzieć na pytanie, czy warto jest 
dokonywać inwestycji na kredyt? Tym bardziej powinniśmy poprzeć projekt budżetu 
bez zadłużenia i starać się tak pracować, i takie decyzje podejmować, aby w pełni 
został zrealizowany, co odbędzie się z niewątpliwą korzyścią dla całej lokalnej 
społeczności naszego miasta. Dziękuję bardzo.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, 
pozwolicie, że ja też zabiorę głos w sprawie budżetu na rok 2022. Wysłuchałam tu 
głosów wielu Państwa Radnych, można się zgadzać z taką propozycją budżetu, jaką 
przedstawił nam Prezydent Miasta Pan Jarosław Górczyński. Można się nie zgadzać, 
można krytykować, można mieć wiele pomysłów. Tylko Szanowni Państwo Radni, 
musimy pamiętać o tym, że środki na te wszystkie pomysły to są ograniczone. I z 
tych wszystkich pomysłów należy wybierać te, które są najważniejsze teraz i w tej 
chwili. Bo, żeby starać się, w jakiś sposób zatrzymać młodzież w mieście, to 
pamiętamy o tym i wiemy o tym, jak tu wszyscy jesteśmy, że nie będzie takiego 
trendu, jak nie będziemy mieć miejsc pracy, nie będziemy mieć nowych inwestorów 
na terenach naszych tutaj miejskich. A nie będzie tego wszystkiego, jeśli nie 
będziemy budować dróg, a te się zakłada w budżecie na rok 2022, jest to dalszy ciąg 
tego, co zaczęliśmy, pamiętam od kadencji roku 2014. Nie będzie nowych zakładów, 
jak nie będziemy uzbrajać tych nowych terenów, nie będziemy kupować nowych 
terenów, bo tylko mając scalone tereny możemy je potem sprzedawać, możemy 
ściągać, w jakiś sposób tu inwestorów. To nie jest wszystko bardzo proste. To jest 
niezwykle trudne zadanie i wszyscy sobie na pewno z tego zdajemy sprawę, żeby 
miasto nagle stało się miastem interesującym, to muszą być wszystkie te warunki 
spełnione, a to jest zadanie długofalowe i na pewno nie tylko budżet roku 2022, ale i 
dalsze budżety będą musiały tak być skonstruowane, żebyśmy dalej zmierzali ku 
temu, by przyciągać inwestorów. Tutaj wszyscy koledzy, moi przedmówcy 
wspomnieli, że ten rok 2022 będzie niezwykle trudny. Ja też tak uważam, proszę 
Państwa, bo przecież już słyszymy, jakie to będą ceny energii, jakie ceny są paliw, 
jaka będzie cena gazu. I myślę, że z jeszcze większą starannością, nie tylko Pan 
Skarbnik, ale my wszyscy wspólnie z Prezydentami, z wszystkimi tutaj pracownikami, 
i my jako radni musimy przyglądać się tej złotówce i wtedy, kiedy będziemy 
jakiekolwiek dokonywać zmiany w budżecie, to trzeba robić te przesunięcia w sposób 
rozważny, rozsądny, żeby te złotówki przeznaczyć na właściwe cele. Bo jak 
wspomniałam, nie jest to budżet z gumy. I z doświadczenia już wiemy z poprzednich 
lat, że musimy sobie radzić sami. Bardzo często jest tak, że miasta ościenne mając 
może lepsze koneksje w rządzie, może lepszych przedstawicieli, swoich posłów, czy 
też senatorów, mają te środki, jakby podane na tacy. My – nie. My musimy się z 
własnych pieniędzy gospodarzyć z reguły i rzadko kiedy dostajemy jakieś tam środki, 
żeby można było to miasto, w to miasto bardziej zainwestować. Więc myślę, że ten 
projekt budżetu jest taki, na jaki było nas stać, że jest to właściwy budżet, że 
realizujmy go wszyscy w miarę rozsądnie i osobiście uważam, że na pewno będę 
głosować "za" tym projektem budżetu, bo nie da się lepszego budżetu sporządzić na 
miarę naszych możliwości. To tyle z mojej wypowiedzi i chciałabym teraz udzielić 
głosu jeszcze Włodzimierzowi Stecowi. 
Radny Wł. Stec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Szanowni Panowie Prezydenci! 
Szanowni Państwo w Urzędzie Miasta! Internauci! Już myślałem, że Pani 
Przewodnicząca mnie pominęła i zapomniała. Ja już tak już krótko, bo chyba jestem 
ostatni. Ja chciałem Państwu tylko takie rzeczy przekazać, były one już poruszane 
dzisiaj podczas naszej sesji, były porównywane miasta. Oczywiście, nie zapomnę o 
rankingu, o którym też wszyscy mówili. Ale po kolei. Tak chciałem tylko powiedzieć, 
że tak: wydatki na inwestycje lata 2015-2020 w Starachowicach – 162 mln, w 
Ostrowcu – 174 mln. Zadłużenie: Stalowa Wola, oczywiście mówimy tutaj już o, w 
zasadzie na koniec 2021 r., Stalowa Wola, niestety, 200 mln, Starachowice – 63 mln, 
które były tutaj nie raz poruszane. Sandomierz – 36, nawet ponad 36, Ostrowiec – 0. 
I w latach 2015-2021 Gmina spłaciła 54 mln zł. Wspomnę o podatkach od 
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nieruchomości. Od 2015 r. u nas są cały czas na tym samym poziomie, ale np. 
Starachowice i wspomniane jeszcze Skarżysko mają prawie najwyższe stawki w 
podatku od nieruchomości. Ale dzięki temu, że nie podnoszone są te podatki, np. w 
roku 2021 mieszkańcy oraz przedsiębiorcy zaoszczędzili 12 mln zł. A inwestycje  
w dalszym ciągu są. A co do rankingu, to właśnie to tu był wspomniany ranking gmin 
regionu świętokrzyskiego. On miał na celu wyłonienie i promowanie gmin 
wyróżniających się pod względem rozwoju społeczno-gospodarczego – tak, tak, bo 
niewyraźnie zapisałem, dziękuję Panie Marcinie – oraz najlepszych praktyk przez nie 
stosowanych. Z tego rankingu przytaczane były pozycje, no takie dalekie, oczywiście 
rozumiem dlaczego. Natomiast, chciałbym powiedzieć, że w rankingu, w tymże 
rankingu w kategorii gmin miejskich zajęliśmy 2 miejsce, nie 90, nie 5, nie 17, tylko 2 
miejsce. Nie przedłużając już, budżet odpowiedzialny, odpowiedzialny Pan 
Prezydent. Ja również będę za. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. W tym momencie 
wyczerpaliśmy katalog wszystkich chętnych Państwa do zabrania głosu. Teraz 
udzielam głosu Panu Prezydentowi Miasta. I proszę o ustosunkowanie się do 
wypowiedzi, o ile to jest.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 
Szanowni Goście! Drodzy Internauci! Ja z tego miejsca jeszcze bardzo serdecznie 
chciałbym pozdrowić byłą Skarbnik – Panią Elżbietę Pichór, która też ogląda nas 
dzisiaj za pośrednictwem Internetu. Szanowni Państwo! Wszystkie te głosy są 
istotne, wszystkie są bardzo ważne i każdy dotyka innej sfery życia społeczno-
gospodarczego w naszym mieście. Na wiele rzeczy mamy wpływ. Wiele niestety jest 
od nas niezależnych. Powinniśmy zacząć od jednej rzeczy, że Państwo Radni i ja 
jako prezydent jesteśmy reprezentantami, reprezentantami lokalnej społeczności, 
naszych mieszkańców i to z ich pieniędzy żyjemy. I to o ich pieniądzach decydujemy 
i dla nich pracujemy. I największą odpowiedzialnością jest myślenie o przyszłości. 
Nie tu i teraz, nie w danym momencie, nie w danej chwili. Bardzo łatwo byłoby 
spełnić wszystkie życzenia, zadłużyć miasto do 60% budżetu, bo do tylu jest limit, 
czyli moglibyśmy wziąć kolejne np. 200 mln i w jednym roku wszystko zrobić. Tylko 
odpowiedzcie sobie Państwo na jedno pytanie, kto to spłaci? Państwa dzieci? 
Państwa wnuki? I ile pieniędzy można zrobić nie płacąc tych odsetek. Szanowni 
Państwo, musimy być odpowiedzialni na przyszłość i tylko ta odpowiedzialność, o 
której powiedział tutaj Radny Włodzimierz Stec na koniec wypowiedzi wszystkich 
Państwa, nas może wyróżnić. Ja powtórzę sam siebie, dwa kierunki, w których 
powinniśmy pójść i które są najistotniejsze i najważniejsze, to jest: przyciąganie 
nowych inwestorów i tworzenie nowych miejsc pracy przez nich. Nie przez miasto. To 
nie miasto zatrudnia. To nie miasto płaci pensje. To inwestorzy. Prywatny biznes jest 
od tego. I im lepsze dla nich zrobimy warunki, im bardziej się przygotujemy dla nich i 
będziemy dla nich wiarygodnym, powtórzę wiarygodnym partnerem, tym lepiej. I 
druga strona, to jest ta strona odpowiedzialności społecznej, przygotowania naszych 
przyszłych pokoleń, którzy mam nadzieję, nie będą populistami, nie będą rozdawać 
nie swojego, tylko będą odpowiedzialnie pracować na rzecz przyszłych pokoleń. 
Drodzy Państwo! Nasze państwo ma 1,5 biliona długu. Nikt nam tego długo już nie 
umorzy. Demokrację mamy, w NATO jesteśmy, żaden Klub Londyński, Paryski czy 
inni, nie dokonają żadnych umorzeń. I teraz proszę sobie odpowiedzieć, co powstało, 
co zbudowaliśmy, ile w naszych miastach jest nowych fabryk? Ile powstało 
elektrycznych samochodów? Ile milionów mieszkań przybyło? Bo Państwo też o tym 
mówiliście. Przykre to, co mówię, że na mapie też i samorządowej jesteśmy jednym z 
niewielu samorządów, który dzisiaj może spokojnie patrzeć – spokojnie, ale nie w 
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zupełności spokojnie na przyszłość. Szanowni Państwo, nie jest to pociechą dla 
mnie, że za chwilę prezydenci i burmistrzowie, wójtowie będą – co ograniczać, jak im 
braknie pieniędzy? W pierwszej chwili inwestycje, w drugiej remonty, a w trzeciej 
dotkną sfery osobowej. Dzisiaj Państwo naprawdę możecie być dumni z tego, że nie 
mamy takiego myślenia w Ostrowcu Świętokrzyskim, żeby tego ograniczać. Padło już 
wiele słów o tym, tutaj Pani Marta Woźnicka-Kuzdak powiedziała, że będą 
samorządy, które będą upadać. Bardzo szybko je będziemy widzieć. Bardzo szybko 
będziecie Państwo mieli informację w ilu gminach nagle zaczną zwalniać, zaczną 
oszczędzać, wyłączać określone rzeczy. My dzisiaj wspólnie powinniśmy zrobić 
wszystko, aby marka Ostrowca Świętokrzyskiego była wiarygodna. Aby kolejne firmy 
w Ostrowcu się lokowały i aby w tych firmach zatrudniano w sposób oficjalny i aby 
pensje w tych firmach były godne. I tylko w ten sposób możemy zatrzymać młodzież. 
Ci, którzy mają olbrzymie ambicje i chcą się uczyć, będą zdobywać laury w różnych 
miastach i będą zdobywać sukcesy na wielu polach i dobrze, żeby w przyszłości o 
Ostrowcu pomyśleli i dobrze, żeby kiedyś w przyszłości w Ostrowcu zainwestowali. I 
musimy stworzyć ku temu właściwe warunki. Nie chcę się odnosić co do wszystkich 
wypowiedzi indywidualnie, bo tutaj padło bardzo wiele głosów, więc tak w sposób 
ogólny bym się odniósł. Jeżeli chodzi o inwestycje – nie zamierzam ich ograniczać. 
Jeżeli będzie możliwość pozyskania złotówki, jesteśmy w stanie  nawet tą drugą 
złotówkę pożyczyć. Ja nie mówię, że w nieskończoność będziemy mieli taką dobrą 
sytuację, że nie będziemy brać kredytów. Bo za chwilę się może okazać, że 
będziemy zmuszeni, oby do tego nie doszło. Ale do każdej złotówki pozyskanej 
jesteśmy w stanie dołożyć drugą złotówkę, żeby inwestować. Jeżeli tych pieniędzy 
nie pozyskamy, wykonamy tę inwestycję, bo one służą naszym mieszkańcom. 
Będzie to wolniej i będzie to dłużej trwało. Więc co do inwestycji drogowych, intencją 
moją jest, aby były widoczne, abyśmy w przyszłym roku przyspieszyli na wielu 
ulicach, aby było widać nasze firmy, które godnie powinny zarabiać i godnie płacić 
swoim pracownikom.  
Co do ulic prywatnych, tutaj Pani Radna się zwróciła, czy miasto wykupi  
i przejmie? W tej chwili – nie. Nie będziemy przejmować prywatnych ulic, żeby je 
budować, bo jeszcze nie skończyliśmy swoich. Były kiedyś trudności przez lata w 
Ostrowcu – nie dzielono działek, nie udostępniano mieszkańcom, czy potencjalnym 
nabywcom działek od miasta i kupowali od prywatnych inwestorów, zapominając, że 
ten prywatny inwestor skasował duże pieniądze, ale nie zadbał o infrastrukturę, 
czytaj – każdy z was jest współwłaścicielem. Tak, jak Pani Radna mieszka przy 
prywatnej drodze. Dzisiaj nie byłoby takiej potrzeby, bo można wybrać z palety 
działek miejskich. Mamy tutaj sporo działek do sprzedania. W przyszłości, jeżeli 
wszystko zostanie zrobione, być może, że będziemy i o tym myśleć. Na tą chwilę – 
nie ma takiego myślenia. Jeżeli chodzi o wypowiedzi, tutaj Pan Radny Stanisław 
Choinka: "cudze chwalicie, swego nie znacie". Drodzy Państwo, jeszcze raz 
przytoczę, naprawdę mamy w miarę stabilną sytuację. Nic nie jest nam dana na 
zawsze. Od tego, jakie będziemy wykonywać ruchy będzie zależała przyszłość. 
Bardzo dziękuję, Radny Marcin Marzec co do kwestii mieszkaniowej, co do kwestii 
sportowej. Miasto jest odpowiedzialne za sport, ale młodzieżowy, dziecięcy, nie za 
wyczynowy. Przykro mi, że w ten sport nie wszyscy chcą inwestować z dużych firm, z 
dużych przedsiębiorstw. I intencją jest, aby on był na dobrym poziomie. My musimy 
zacząć od tych najmłodszych. Od tych, którzy wchodzą dopiero  
w te dyscypliny. Jeżeli chodzi o mieszkalnictwo. Drodzy Państwo! Odpowiedzialne 
osoby wiedzą, jak do tego podchodzić i chwalę takie osoby. Jeszcze 3 lata temu w 
Ostrowcu Świętokrzyskim można było kupić mieszkanie za 2 tys. z m2 na rynku 
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wtórnym. Miejska spółka OTBS, jeszcze 2 lata temu sprzedawała, miała w ofercie 
mieszkania po 3 tys. 850 zł za m2. Drodzy Państwo, dzisiaj, po 2 latach te 
mieszkania na rynku wtórnym sprzedają się po 6 tys. zł z m2. Dobrze, że są 
inwestorzy. Mieliśmy ostatnio też takie spotkania, którzy chcą też budować takie 
osiedla w Ostrowcu. I dobrze, że są takie firmy, które już w tej chwili budują, bo i przy 
ul. Krzemiennej, i w paru innych, przy ul. Grzybowej powstają kompleksy, np. domów 
jednorodzinnych na sprzedaż. Rozpoczynają się nowe inwestycje przy ul. 
Denkowskiej, ale też i nasza spółka OTBS będzie zobowiązana do tego, aby taką 
inwestycję też mieszkaniową zrobić. I tutaj padły rozsądne słowa z naszych radnych, 
że zysk nie na poziomie 50%, ale jednocyfrowy. Dużo przed nami. To, o czym 
mówiliśmy, to uspołecznienie, o czym mówiły Radny Kamil Stelmasik i też 
zachęcenie młodzieży do brania odpowiedzialności za przyszłość jest ważne, istotne. 
Tylko, żeby to było na zasadzie takiej, żeby to były osoby przygotowane, które 
wiedzą, co mogą i na ile możemy my z drugiej strony ich wesprzeć. I stąd, taka 
zapisana już w tych programach norweskich inicjatywa, aby w przyszłym roku 
przygotować dużą grupę młodych osób, żeby w kolejnym roku mogły się odbyć takie 
wybory i aby takie młode osoby zaangażować. Ja przypomnę, że takie młode osoby 
też kiedyś mogą być liderami, mogą nas zastąpić. I dobrze, żebyśmy ich 
odpowiedzialnie, ale powtórzę – odpowiedzialnie, przygotowali. Nie na zasadzie 
takiej, że ja tu przyjdę, podpiszę akt notarialny, że obniżę wszystkim podatki, 
wszystkim dam, nie po 500, tylko po 1000, panów wyślę nad morze, a panie w góry, 
wszystkie seniorki i seniorów, a po mnie choćby potop. Więc, ja słucham dzisiaj 
takich dywagacji, że jeszcze obniżmy podatki, czy jeszcze coś zróbmy za darmo.  
Drodzy Państwo! Obejrzyjcie się wokół siebie, zobaczcie, co ile kosztuje  
i przejdźmy przez ten wzburzony gospodarczy czas, który nadchodzi, suchą stopą. 
Ja z wielką obawą przyglądam się mikro i małym przedsiębiorcom, bo ich dotknie to 
w pierwszej kolejności. Obciążenia ZUS-owskie, obciążenia składkami zdrowotnymi, 
które wzrosły, obciążenia bieżącego funkcjonowania, spowodują, że wielu z nich 
zaprzestanie tej działalności. Oby do tego nie doszło. Chciałoby się bardziej, mocniej 
wesprzeć kulturę i mocniej wesprzeć sport, i myślę, że do tego też w  którymś 
momencie dojdziemy. Chcę tutaj podkreślić i powiedzieć jeszcze w kontekście 
przyszłości naszego miasta. Tutaj radny Karol Wójcik bardzo rozsądnie powiedział, 
jako rodzic, bo drodzy Państwo w Ostrowcu naprawdę mamy dobre warunki do 
funkcjonowania. Ci, którzy wyjechali ci, którzy dotknęli tego mieszkając po trzech, 
czterech w jednym pokoju, odkładając ciężko, w tych dużych miastach, albo i za 
granicą, widzą że ten Ostrowiec naprawdę jest tym dobrym miastem, tylko trzeba na 
niego spojrzeć właśnie z takiej perspektywy. Doświadczenia na własnej skórze, 
zobaczenia, jak to się żyje gdzie indziej, a jak jest w naszym mieście. Ja nie mówię, 
że jest już super, że nie ma obszarów, w których trzeba poprawić. Drodzy Państwo! 
W tym roku Naczelnik Jan Malinowski miał problem. Mamy 4 żłobki. Jest 
zapotrzebowanie na żłobki. Proszę bardzo, jest prywatna inicjatywa, powstają. Ja nie 
chciałbym być odważny na tyle, żeby miasto na rynku w Ostrowcu Świętokrzyskim 
otworzyło restaurację, żeby młodzież się miała gdzie spotkać, bo nie jest to zadanie 
miasta. Od tego są prywatni inwestorzy, którzy czują rynek, którzy takie rzeczy 
powinni robić. Okazuje się, że lepsze pieniądze są z banków niż restauracji. No, bo 
Państwo widzicie, jakie są obciążenia do restauracji, jakie są embarga, jeżeli chodzi  
o funkcjonowanie. Jeżeli chodzi o Pana Radnego Andrzeja Pałkę. To jest prawda, że 
ten pracownik nisko płacony nie jest zadowolony, ale drodzy Państwo, w przerwie 
dzisiejszej sesji miałem przyjemność symbolicznie przeciąć wstęgę w tym nowym 
obiekcie, który się otworzył przy ul. Mickiewicza. Drodzy Państwo, młodzi ludzie z 
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entuzjazmem, elegancko ubrani, bardzo kulturalni, grzeczni. I powiem, że byłem 
zbudowany, bo ci ludzie też są przyszłością naszego miasta. Dostali umowę o pracę, 
dostali też bonusy i oby takich firm było więcej, które będą zatrudniać i godnie, 
powtórzę jeszcze raz, godnie płacić. Tutaj nasz Radny Aron Pietruszka i MEC. 
Brakowało tylko jeszcze jednego słowa powiedzieć, że te certyfikaty wywrócą system 
ciepłownictwa w całym kraju. Bo, jeżeli faktem jest, że w tym roku powinniśmy przed 
przyszłym umorzyć certyfikatów za 25-28 mln, to 3-4 lata temu miejska spółka 
umarzała te certyfikaty za 1 mln 200 tys. zł. To jest 2000% więcej. Nie 200 – tylko 
2000% więcej. Ja już nie chcę wchodzić w meandry, bo zapraszam na spotkanie do 
Pana Prezesa zainteresowanych, żeby wytłumaczył, jak dzisiaj mamy w całym 
ciepłownictwie wsparcie. Drodzy Państwo! Co do dróg, one są krwioobiegiem. Ja tu 
zwrócę się do Pana Radnego Jerzego Wrony, który zawodowo jest odpowiedzialny 
za Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich. Powiem jeszcze raz, podziękowania - 
Wczoraj Marszałek, przedwczoraj, miał Marszałek Województwa Andrzej Bętkowski 
– miał 70 urodziny. Jeszcze raz najserdeczniejsze życzenia dla Pana Marszałka za 
to, że pomyślał, wsparł Ostrowiec i wpisał cały ciąg drogi wojewódzkiej 754, i że ta 
droga za 70 kilka mln w Ostrowcu będzie wybudowana. Należą się podziękowania za 
to, że mieliśmy takie wsparcie i też należą się podziękowania dla Państwa Radnych, 
bo o to wielokrotnie monitowaliśmy i wielokrotnie zwracaliśmy uwagę. Obwodnica 
Ostrowca, mała obwodnica – buduje się w tej chwili, widać ruch przy ul. Opatowskiej 
na wysokości restauracji "Panorama". I widać ruch, za chwilę, przy węźle 
Zygmuntówka. To jest taki by-pass. Chciałoby się mieć pełną obwodnicę. Mam 
nadzieję, że kiedyś do tego dojdzie. Chcę podziękować za współpracę też z naszymi 
firmami, przedsiębiorcami, bo drodzy Państwo, to oni też tworzą klimat, im lepsze 
warunki dla nich zrobimy tym bezpieczniejsza i stabilniejsza nasza przyszłość. Nie 
chciałbym tu już ciągnąć w nieskończoność swojej wypowiedzi. Jeszcze raz 
powtórzę, ten projekt będzie wielokrotnie zmieniany. Oby był zmieniany w dobrą 
stronę, obyśmy mogli pokazywać pozytywy. I padła tutaj też taka informacja o 
dobrych praktykach. Drodzy Państwo! To prawda, czerpmy z dobrych praktyk. 
Podpatrujmy i wzorujmy się na tych, co są najlepsi, ale miło mi jest, kiedy i do nas 
przyjeżdżają podpatrywać i z zazdrością patrzą, co udało się zrobić. A najbardziej 
wtedy, takie słowa otuchy są od osób z zewnątrz, które mają możliwość porównania. 
Naprawdę duży wysiłek. Z tego miejsca jeszcze raz chcę się zwrócić do wszystkich 
pracowników Urzędu Miasta, do wszystkich pracowników sfery oświaty, sfery 
społecznej, MOPS-ów, do wszystkich pracowników związanych z gospodarką 
komunalną, z naszymi zakładami budżetowymi, ze spółkami. Drodzy Państwo! To 
jest nasz wspólny wysiłek i myślę, że warto podziękować i warto o tych osobach też 
wspomnieć, bo wszyscy pracujemy na rzecz Ostrowca Świętokrzyskiego i wszyscy 
budujemy markę Ostrowca Świętokrzyskiego i chciałoby się, aby ta marka była 
naprawdę dobra. I aby przyciągać coraz więcej dobrych inwestorów i tworzyć coraz 
więcej miejsc pracy i mieć komfortowe warunki w mieście do funkcjonowania, do 
korzystania z życia społeczno-kulturalnego. A nie zapominajcie Państwo jeszcze o 
jednej rzeczy, mamy piękny Browar Kultury, ale za chwilę będziemy mieli piękny 
budynek Zakładowego Domu Kultury, czy Kina "Etiuda", albo Centrum Tradycji 
Hutnictwa. Więc proszę zobaczyć, ile jeszcze rzeczy przed nami. I jeszcze raz  
z pełną odpowiedzialnością mogę powiedzieć, że ten budżet jest skrojony na miarę 
naszych możliwości, jest proinwestycyjny, ale jest bardzo ostrożny i chciałoby się 
powiedzieć, że z optymizmem wspólnie powinniśmy patrzeć w przyszły rok i na 
kolejne lata. Bez względu na zapatrywania i Państwa przynależność polityczną, 
proszę, abyście Państwo w głębi ducha zgodnie ze swoim rozsądkiem i rozumem 
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zagłosowali za tym budżetem. To jest naprawdę dobry budżet dla miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego na rok 2022. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy ktoś  
z Państwa Radnych jeszcze czuje niedosyt w zabieraniu głosu? Proszę Andrzej 
Pałka.  
Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, Koledzy 
Radni! Mili Goście! Internauci! Ja mam zapytanie, nie dla tego dla rankingu, ale chcę 
zapytać - czy, jaki jest problem, żeby Ostrowiec był cały w strefie ekonomicznej? I 
chcę na jedno zwrócić uwagę. Już chwilami się pojawiły również i takie, jak to się 
mówi, informacje: "praca szuka człowieka". Jak zaglądniemy do Powiatowego 
Urzędu Pracy, jak zaglądniemy do ośrodków szkoleniowych, bardzo wiele wywieszek 
jest, a jakoś wolą gdzieś szukać gdzie indziej, tak jak Pan Prezydent tu wspomniał, 
jadą gdzieś dalej, bo jest parę złotych więcej. Może przedsiębiorcy się obudzą i 
będzie inaczej i u nas, albo podobnie, żeby nie musieli wyjeżdżać. To jest moje 
pytanie i zarazem to co zapomniałem w pierwszej części. Dziękuję za uwagę.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Myślę, że już wszyscy chętni zabrali głos. 
W takim razie przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022. Głosujemy: Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, wstrzymuję się.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, wstrzymuję się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, wstrzymuję się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, wstrzymuję się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 
Radny A. Pietruszka – Pietruszka jest za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, oczywiście jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Wrona Jerzy, wstrzymuję się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, uchwałę podjęliśmy 15 
głosami "za", przy 6 "wstrzymujących". 
 
Radni RM – 15 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy 6 głosach 
wstrzymujących się – podjęli uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na 2022 r. (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  
25 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/173/2021 – załącznik nr 26 do protokołu. 
 
12) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 
uchwały, mianowicie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2022-2029. Projekt uchwały otrzymali oczywiście Państwo 24 
listopada br. w materiałach na sesję (załącznik nr 27 do protokołu). Otrzymaliśmy 
również uchwałę Nr 144/2021 VII składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach z dnia 3 grudnia 2021 r. w sprawie opinii o projekcie 
uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 
2022-2029 (załącznik nr 24 do protokołu). Opinia Izby jest pozytywna. Projekt 
uchwały był opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę teraz 
Przewodniczących poszczególnych komisji o zabieranie głosu. Przewodniczący 
Komisji ds. Rodziny. Marek Giemza.  
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza – Pani Przewodnicząca! 
Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 
Strategii i Rozwoju Miasta. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodniczący Komisji 
Samorządowej. 
Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Komisja  Samorządowa 
poparła projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 
Kultury, Wychowania i Sportu.  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Wychowania i Sportu – M. Łata – Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu pozytywnie 
zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Budżetu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, tak jak już 
mówiłem to wcześniej, Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały w 
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sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 
2022-2029. Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, wstrzymuję się.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, wstrzymuję się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, wstrzymuję się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, wstrzymuję się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 
Radny A. Pietruszka – Pietruszka jest za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, wstrzymuję się. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, proszę Państwa, że tę 
uchwałę podjęliśmy 15 głosami "za", przy 6 "wstrzymujących". 
 
Radni RM 15 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy 6 głosach 
wstrzymujących się podjęli uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029 (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 
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Patrz uchwała Nr LVI/174/2021 – załącznik nr 29 do protokołu. 
 
13) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 
uchwały dotyczący ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego 
zakładu budżetowego - Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego 
Komisji o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
dot. ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego - 
Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. Choinka Stanisław.  
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Giemza Marek, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. Pietruszka Aron. Pikus 
Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Nie wiem, czy mamy Pietruszkę Arona? 
Pietruszka Aron. Wyniki głosowania: uchwałę podjęliśmy, proszę Państwa, 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie ustalenia stawek dotacji 
przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego - Zakładu Usług Miejskich w 
Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik  
nr  30 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/175/2021 – załącznik nr 31 do protokołu. 
 
14) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
udzielenia dotacji celowej dla Gminy Bodzechów. Projekt uchwały był opiniowany 
przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę 
Przewodniczących Komisji o zabranie głosu. Proszę Kamil Stelmasik.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca! Komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Włodzimierz Stec. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały dotyczącego udzielenia dotacji celowej dla Gminy 
Bodzechów. Choinka Stanisław.  
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Przepraszam, nie mogło mi się to włączyć. Marcin Marzec, 
jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszki nie ma. Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda –Włodzimier Sajda z, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec –Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 
Gminy Bodzechów (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32  do 
protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/176/2021 – załącznik nr 33 do protokołu. 
 
15) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny, ostatni w tym punkcie 
obrad, projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 
Ostrowieckiego. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  
i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę również Przewodniczących  
o zabranie głosu i podanie nam opinii komisji. Proszę Kamila Stelmasika. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Włodzimierza Steca.   
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu również pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 
Ostrowieckiego. Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
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Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszki nie ma. Pikus Joanna. 
Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że i tę uchwałę podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Powiatu Ostrowieckiego (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik  
nr  34 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVI/177/2021 – załącznik nr 35  do protokołu. 
 

Ad V/Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych 

interpelacjach: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego punktu 
porządku obrad, mianowicie pkt V, dotyczącego informacji Przewodniczącej Rady 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego o złożonych interpelacjach. Otóż, Szanowni 
Państwo Radni w okresie od 13 grudnia br. do 28 grudnia zgłoszono 3 interpelacje,  
w tym: 2 Mateusza Czeremchy i 1 interpelacja wspólna Marty Woźnickiej-Kuzdak, 
Włodzimierza Steca, Karola Wójcika i Dariusza Czupryńskiego. Wszystkie te 
interpelacje zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej, jak też 
przekazane Prezydentowi Miasta celem nadania im dalszego biegu. To tyle w tym 
punkcie. 
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Ad VI/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 3 grudnia  

do 20 grudnia 2021 r.: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do pkt VI – „Sprawozdanie 
z prac Prezydenta Miasta za okres od 3 grudnia do 20 grudnia 2021 r.” (załącznik nr 
36 do protokołu). Czy Państwo Radni mają pytania do tego materiału 
sprawozdawczego? Nie widzę.  
 

Ad VII/Sprawy różne: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie przechodzimy do pkt. VII, 
mianowicie sprawy różne. Proszę Państwa na moje ręce wpłynęły podziękowania dla 
Rady Miasta od Wójta Gminy Nowy Targ, bo pamiętamy,  
że w tym roku pomogliśmy tej gminie, ponieważ był tam pożar. Udzieliliśmy pomocy 
w kwocie 50 tys. zł. Stąd też, pozwolicie Państwo, że przeczytam Wam te 
podziękowania: „W imieniu swoim oraz osób poszkodowanych w pożarze  
w Nowej Białej w dniu 19 czerwca 2021, pragnę przekazać serdeczne podziękowania 
za okazane wsparcie, bezinteresowną pomoc, ofiarność  
i hojność. Jesteśmy wdzięczni za otwarte serce i życzliwość, którą nas Państwo 
obdarzyli. Ponadto, z okazji zbliżających się świąt chciałbym życzyć Państwu wiary, 
optymizmu i wytchnienia, niech Wigilia i Święta Bożego Narodzenia upłyną w 
atmosferze rodzinnej, przepełnionej radością i spokojem. Marzenia niech zmienią się 
w rzeczywistość, a sukcesy przerosną oczekiwania.  
Z wyrazami wdzięczności i życzliwości – Wójt Gminy Nowy Targ Jan Smarduch” 
(załącznik nr 37 do protokołu). Czy w sprawach różnych ktoś by  
z Państwa chciał zabrać głos? Proszę, Panie Prezydencie.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 
Szanowni Internauci! Drodzy Goście! Szanowni Państwo, dziękuję za dzisiejsze 
głosowania. Dziękuję za dzisiejszą dyskusję i chciałbym życzyć Państwu na ten 
Nowy Rok, bo za chwilę widzimy się w 2022 roku, optymizmu, sił, wiary i nadziei, że 
ten Nowy Rok nie będzie gorszy niż ten, który odchodzi. Dla Państwa, dla Państwa 
rodzin i dla naszego miasta wszystkiego najlepszego na ten 2022 r., bo już na 
kolejnych spotkaniach będziemy się widzieć w Nowym Roku. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy ktoś  
z Państwa Radnych chciałby w sprawach różnych zabrać głos? No to, wobec tego, 
proszę Państwa, ja również wszystkim Państwu oczywiście Radnym, jak też Panu 
Prezydentowi i wszystkim Państwu tu obecnym i nie tylko, wszystkim pracownikom 
Urzędu, pracownikom spółek, zakładów budżetowych, kultury, wszystkiego dobrego 
na ten nadchodzący Nowy Rok, przede wszystkim dużo zdrowia oczywiście i 
spełnienia marzeń. Marzeń, które chciałoby się, żeby przynajmniej w części się 
spełniły. Dlatego też życzę Państwu, żeby się spełniły. Spokoju na ten Nowy Rok, no 
i oczywiście jakiegoś takiego wzajemnego zrozumienia w przyszłym roku i tego roku 
bez większych kłopotów zdrowotnych i innych, tak, żeby się wszystkim nam darzyło. 
Wszystkiego najlepszego Państwu życzę. 
Radny Wł. Stec – Dziękujemy, Pani Przewodnicząca. Dziękujemy Panie Prezydencie 
i odwzajemniamy, myślę, wszyscy życzenia. Szczęśliwego Nowego Roku! 
Radny A. Pałka – Życząc życzliwości, ludzkiej życzliwości, miłości  
i spełnionych marzeń! 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. 
 

Ad VIII/Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie przechodzimy  
do punktu VIII i zamykam obrady LVI (56) sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego. Do zobaczenia w Nowym Roku 2022. Do widzenia. 
 
Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 16.13. 
 
Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego - Irena 

Renduda-Dudek 

Protokołowały: 
Marta Kamińska 
Eliza Kaniewska 
Magdalena Połetek 
 
 
 


